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UPOZNAJTE AIRSOFT 
TIM EXILES
“Znaju nam zvati policiju, 
ali starija ekipa je 
impresionirana s nama”

Posjetili smo olimpijca Petra Goršu koji se već vratio treninzima 
nakon osvojenog 6. mjesta na OI te smo zajedno i zapucali

STJEPAN KOČIŠ IZ 
PRELOGA GAJI LJUBAV 
PREMA KLASICIMA:
“Nema tog novca za koji bih 
prodao svoje limene ljubimce”

PROJEKT O KOJEM SE 
PRIČA 20 GODINA
GREGUROVIĆ: Brza cesta 
Varaždin - Krapina realizirat 
će se u cijelosti 
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GREGUROVIĆ: Brza cesta Varaždin 
- Krapina realizirat će se u cijelosti

Nakon što je krenula 
izgradnja brze ceste 
Varaždin-Ivanec-Le-
poglava-Đurmanec-

Krapina, s varaždinske strane, 
aktivnosti Hrvatskih cesta po-
tvrđuju da se u što kraćem vre-
menu taj projekt planira riješi-
ti u cijelosti.

Podsjetimo, krajem ve-
ljače Hrvatske ceste potpi-
sale su Ugovor za izgradnju 
prve etape brze ceste od Va-
raždina do Cerja, ukupne 
dužine oko 7,5 kilometara, 
a spomenuta dionica treba-
la bi biti okončana u roku od 
36 mjeseci. 

Riječ je o prvim radovi-
ma na terenu kojima započi-
nje taj dugo očekivani projekt, 
odnosno o prvoj od šest faza 
na koliko je podijeljen pro-
jekt i vrijednost je 25,5 miliju-
na eura bez PDV-a.

600.000 za idejni projekt
A budući da je trasa definirana 
u cijeloj dužini, tako i zadnji 
dio od Lepoglave preko Bed-
nje do Đurmanca i u konačnici 
Krapine, Hrvatske ceste osigu-
rale su iznos od 600.000 eura 
za izradu idejnog projekata za 
zadnju trasu.

- Hrvatske ceste raspisale 
su natječaj za izradu svih vr-
sta idejnih projekata s isho-
đenjem lokacijske dozvole za 
brzu cestu Varaždin-Ivanec-
Krapina, dionica Lepoglava-
Bednja-Đurmanec, duljine 
cca 17 kilometara procijenjene 
vrijednosti 600.000 eura bez 
PDV-a. Rok za dostavu ponu-
da je 2. rujna - pojasnio je sa-
borski zastupnik Zoran Gregu-

rović koji je nedavno o tome 
u Krapini razgovarao s mini-
strom prometa, mora i infra-
strukture Olegom Butkovićem 
i predsjednikom uprave Hrvat-
skih cesta Josipom Škorićem.

- Među brojnim projektima 
koje Hrvatske ceste provode 
na području Krapinsko - za-
gorske županije i sjevera Hr-
vatske razgovarali smo upravo 
o ovoj brzoj cesti. Činjenica da 
je raspisan spomenuti natječaj, 
garantira da će se s projektom 
brze ceste Varaždin - Krapina 
ići do kraja. Kada se Varaž-
din i Krapina povežu brzom 
cestom, brojni naši sugrađa-
ni lakše će putovati između ta 
dva grada, ali i te dvije župa-
nije, a ne treba posebno istica-
ti koliko je ta prometnica važ-
na i za gospodarstvo - naglasio 
je Gregurović.

brojni projekti
Podsjetio je kako osim tog 

projekta Hrvatske ceste tre-
nutno grade III. fazu ceste od 

Zaboka prema Krapini. Kreće 
se i u izgradnju dijela brze ce-
ste od Zlatar do Marija Bistrice, 
vrijednosti preko 50 milijuna 
eura. A u pripremi je i rekon-
strukcija još nekih cesta na po-
dručju Krapinsko zagorske žu-
panije kao što je cesta Zlatar 
Bistrica – Zlatar te D74 na di-
onici Žutnica – Gorjak. Tu su 
i ulaganja na području želje-
zničke infrastrukture.

- Sve ove investicije koje 
se mjere u stotinama miliju-
na eura potvrđuju da Krapin-
sko - zagorska županija i sje-
ver Hrvatske nisu nikada bile 
više u fokusu središnje vlasti i 
resornog ministarstva kada je 
u pitanju ulaganje u promet-
nu infrastrukturu. Sve ove in-
vesticije u konačnici će značiti 
lakše putovanje naših sugrađa-
na, veća sigurnost putovanja 
kao i bolji uvjeti za naše vri-
jedne gospodarstvenike koje 
će oni zasigurno znati iskori-
stiti - zaključio je saborski za-
stupnik Gregurović. (kk) n

 » projekt o kojem se priča 20 godina: prva od šest etapa, ona od varaždina do cerja, duga oko 7,5 
kilometara, trebala bi biti okončana u roku od 36 mjeseci

Budući da je trasa definirana u cijeloj dužini, tako i zadnji dio od Lepoglave preko Bednje do Đurmanca i u konačnici 
Krapine, Hrvatske ceste osigurale su iznos od 600.000 eura za izradu idejnog projekata za zadnju trasu

Zoran Gregurović



aktualno 33333333Kajkavske kronike - broj 70 10. kolovoza 2024.

“Nema se čega bojati, ovo je 
prije svega u interesu građana”

Predsjednik Gradskog 
vijeća Oroslavja Ivan 
Tuđa održao je u če-
tvrtak u centru grada 

konferenciju za medije na ko-
joj je govorio o aktualnoj po-
litičkoj situaciji u Oroslavju za 
koju je već nadaleko poznato 
da nije idealna. 

Konferenciju je sazvao 
kako bi sve obavijestio da će 
se ipak održati svečana sjed-
nica Gradskog vijeća povo-
dom proslave Dana grada jer, 
kako tvrdi Tuđa, gradonačel-
nik Viktor Šimunić inače radi 
sve da se sjednica na održi. 

‘da se ljudi se zgražaju’
Zašto je uopće došlo do toga 
da se svečana sjednica ne bi 
održala, Tuđa je obrazložio: 

- Dobio sam pojašnjenje da 
sam se ja prošle godine osra-
motio jer sam rekao da je gra-
donačelnik sazvao sjednicu 
bez mog znanja. Ja sam bio u 
potpisu, a nisam znao da je 
svečana sjednica sazvana. To 
sam javno rekao, on smatra 
da sam se ja na taj način osra-
motio, i on si ove godine ne 
želi dozvoliti da se ‘ljudi zgra-
žaju kako sam ja tako nešto 
mogao reći’ - započeo je Tuđa.

- Na svakoj svečanoj sjed-
nici u 30 godina postojanja 
Grada Oroslavja su bili grado-
načelnik i predsjednik Grad-
skog vijeća. Oni zajedno dije-
le javna priznanja i sudjeluju 
u sjednici, predsjednik Vijeća 

na način da pozdravi prisut-
ne i otvori sjednicu, a grado-
načelnik svojim govorom daje 
osvrt na proteklo vrijeme. 
Međutim, suradnje kod nas 
oko svečane sjednice nema. 
Pozivam ga da na jedan dan 
‘smiri strasti’ i da omogući da 
ovo dostojanstveno proslavi-
mo - dodao je.

Tuđa govori da je gradona-
čelnik išao toliko daleko da je, 
osim što je pisanim putem ob-
znanio da nema adekvatnog 
prostora za održavanje sjed-
nice, domarkama društvenih 
domova zabranio da iznajme 
prostor na korištenje za sve-
čanu sjednicu. 

- Kada više nismo imali iz-
bora, zamolili smo Lovačko 
društvo da nam iznajme pro-
stor što su oni i učinili te im 
se ovim putem zahvaljujem - 
rekao je Tuđa i dodao da će se 
svečana sjednica Gradskog vi-
jeća Oroslavja održati po prvi 
puta u lovačkom domu te da 
takav slučaj još nije viđen 
u Hrvatskoj.

Ovim je putem gradona-
čelnika Šimunića zamolio za 
dvije stvari: 

- Svečana sjednica je naj-
svečaniji trenutak proslave 
Dana grada, a tada će se do-
dijeliti i priznanja Grada naj-
istaknutijim Oroslavčani-
ma. Molim ga da se pojavi na 
sjednici Gradskog vijeća, da 
održi govor i da sa mnom do-
dijeli gradska priznanja na-

šim zaslužnim sugrađanima 
jer to tako mora biti i pre-
ma Statutu. Također, molim 
ga da prestane sa zabranama, 
te da nam omogući da sjedni-

cu održimo u Domu kulture 
gdje se inače održavala - po-
ručuje Tuđa.   

Tuđa se potom osvrnuo 
na popularnu manifestaci-
ju ‘Ljetna pozornica Grada 
Oroslavja’ te priče koje kruže. 
Navodno da će gradonačelnik 
Šimunić priznanja dodijeliti 
upravo na otvorenju ‘spome-
nute manifestacije.  

- To je događaj kojeg orga-
nizira Grad Oroslavje grad-
skim sredstvima. On je na-
vodno i budžet za svečanu 
sjednicu potrošio na ovu pro-
slavu. Tako nam je barem on 
sam rekao. Prema tome, mi 
nemamo nikakvog budže-
ta za sjednicu, a što se tiče 
priznanja, mi ćemo moći do-
dijeliti samo papire, ali ne i 
statue jer su kod njega, osim 

ako nam ih on ne ustupi ti-
jekom tjedna. Ponovno pozi-
vam gradonačelnika da ipak 
dođe na svečanu sjednicu, 
nema se čega bojati, ovo je 

zajednički događaj koji je 
prije svega u interesu naših 
sugrađana - poručio je grado-
načelnik Tuđa i dodao da on 
još nije službeno pozvan na 
proslavu na trgu. 

‘on se ne pojavi’
Što se tiče suradnje Gradskog 
vijeća i gradonačelnika, pred-
sjednik Tuđa dodaje da je ona 
minimalna, odnosno, goto-
vo je i nema. 

- Gradonačelnik ima pra-
vo po Statutu predložiti sa-
zivanje sjednice. On to uvijek 
napravi, pošalje Dnevni red i 
ja moram sazvati sjednicu na 
kojoj se on ne pojavi. Također, 
u zadnje vrijeme nam brani i 
korištenje gradskog prostora. 
Suradnje nema, no Gradsko 
vijeće djeluje. Posljednjih go-

dinu dana otkako ga nema na 
sjednicama, Vijeće je donijelo 
desetke odluka, među kojima 
i gradski proračun po kojem 
Grad funkcionira - pojasnio je 
Tuđa situaciju.   

Za komentar smo nazvali 
gradonačelnika Viktora Šimu-
nića koji nam je kratko rekao 
da nema komentara na sazva-
nu konferenciju. Dodao je da 
on poštuje odluku Vijeća o 
dodjeli nagrada te kaže da će 
one biti dodijeljene na sveča-
nosti za koju ćemo dobiti po-
ziv na vrijeme.

Inače, nagradu Grada Oro-
slavja ove godine primit će 
Vinko Cukovečki, plaketu će 
dobiti Andrija Jagečić i Mire-
la Bačani Đunđek, zahvalnice 
Grada bit će dodijeljene Dori 
Mrzljak i Damiru Antunoviću, 
a posebno priznanje za obljet-
nicu dobit će Udruga ‘Hrvat-
ska žena’ Oroslavje za 30 go-
dina rada, Udruga hrvatskih 
branitelja liječenih od PTSP-
a Krapinsko - zagorske župa-
nije iz Oroslavja za 20 godina 
rada i Taekwondo klub Oro-
slavje za 10 godina djelovanja. 
Odluke o dobitnicima donije-
lo je Gradsko vijeće.  

Dodajmo da se Dan gra-
da Oroslavja obilježava 15. 
kolovoza, a spomenuta sve-
čana sjednica održat će se 
dan ranije, 14. kolovoza. (Va-
nja Hozmec) n

 » tjedan dana uoči dana grada: predsjednik gradskog vijeća oroslavja ivan tuđa poziva gradonačelnika 
šimunića da ‘smiri strasti’ i odazove se svečanoj sjednici: 

Tuđa ističe da gradonačelnik poduzima sve da se svečana sjednica ne održi te dodaje da je išao toliko daleko da je 
domarkama društvenih domova zabranio da iznajme prostor na korištenje za svečanu sjednicu

Gradonačelnik nam je rekao da nema 
komentara na sazvanu konferenciju. 
Dodao je da on poštuje odluku Vijeća o 
dodjeli nagrada te kaže da će one biti 
dodijeljene na svečanosti za koju ćemo 
dobiti poziv na vrijeme

Viktor Šimunić

Ivan Tuđa
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“Hrvatska i sve što imamo 
je stvoreno krvlju”
U Krapini je prošle su-

bote održano središ-
nje županijsko obi-
lježavanje Dana po-

bjede i domovinske zahvalno-
sti, Dana hrvatskih branitelja 
te 29. godišnjice vojno – redar-
stvene operacije ‘Oluja’.

Svečanost je održana kod 
spomen – obilježja smrtno 
stradalim i umrlim branitelji-
ma s područja Krapinsko – za-
gorske županije u krapinskom 
Perivoju Janka Draškovića. Po-
čast su odali županijski pred-
stavnici predvođeni županom 
Željkom Kolarom, predstav-
nici gradova i općina te brani-
teljskih udruga.

U ime udruga obratio se 
predsjednik Udruge ratnih 
veterana 2. gardijske briga-
de Gromovi, podružnica KZŽ, 
Slavko Belanović, koji je pod-
sjetio kako će iduće godine 
biti 30. obljetnica ‘Oluje’, a već 
sada će se početi s priprema-
ma za taj veliki događaj. 

– Zagorski branitelji, naši 
građani i Zagorje to zaslužuju. 
Svake godine nas je sve manje, 
ali nas još uvijek ima – poru-
čio je Belanović.

Nakon Belanovića, riječ je 
dobio zapovjednik 103. briga-
de HV-a u Oluji, pukovnik Žar-
ko Miholić. Naglasio je kako 
su slobodu donijeli hrvat-
ski branitelji.

– Ti dani i taj 4. kolovoza za 
mnoge od nas je bilo vrlo teš-
ko vrijeme, vrijeme u kojem 
je trebalo imati ono nešto u 
sebi i u kojem je trebalo po-
kazati koliko i na koji način 
volimo svoju domovinu – ka-
zao je pukovnik Miholić, ista-
knuvši kako je ‘Oluja’ završna 
bitka i bitka svih bitaka.

– Moram reći da je to vrlo 
značajan datum i za ovu župa-
niju. Od 2400 pripadnika koli-
ko je sudjelovalo u ovoj opera-
ciji na jednom od najsloženijih 
pravaca, 103. brigada Hrvat-
ske vojske je rame uz rame s 
udarnim snagama gardijskih 
brigada odradila svoj posao 
na kvalitetan, vojno, precizno, 
stručan način – rekao je pu-
kovnik, uz napomenu kako su 
u ukupnoj operaciji poginula 

242 pripadnika, 1340 ih je bilo 
ranjeno, dok se dvoje još uvi-
jek vode kao nestali.

– To je pozamašna brojka 
koja govori da je Hrvatska i 
sve ovo što imamo stvoreno 
krvlju. Za sve one koji su mož-
da zaboravili, a i za one koje 
bi trebalo educirati. Mlađe ge-
neracije moraju biti upoznate 
s onim što je bitno u novijoj 
hrvatskoj povijesti – zaključio 
je Miholić. 

Župan Željko Kolar ista-
knuo je kako se ovom prili-
kom sjećamo jednog od najve-
ćih povijesnih dana hrvatskog 

naroda, kada su Hrvatska voj-
ska i policija u ‘Oluji’ oslobodi-
le 14 posto državnog teritorija. 

– Tom akcijom je zapravo 
oslobođena čitava Hrvatska 
jer da nije bilo ‘Oluje’, sigur-
no se ne bi dogodila mirna in-
tegracija istočne Slavonije. Već 
akcijom ‘Bljesak’ hrvatska voj-
ska je pokazala da je dovoljno 
snažna, odlučna, moralno na 
najvećoj mogućoj razini da 
može vojno osloboditi područ-
je Republike Hrvatske – rekao 
je župan Kolar te dodao:

– Nema niti jedne postroj-
be Hrvatske vojske, policije, 

niti jednog ratišta gdje zagor-
ski branitelji nisu bili prisutni. 
Znali smo odmah da se Hrvat-
ska i Zagorje brane i u Slavo-
niji i u Baniji i u Dalmaciji i 
kad smo odlazili iz svojih do-
mova, svjesni toga da se neki 
neće vratiti, s jednom mišlju 
da moramo i sebi, svojim obi-
teljima i djeci osigurati norma-
lan i bezbrižan život i da mi 
sami na svojem odlučujemo za 
sebe – poručio je Kolar.

U ime ministra hrvat-
skih branitelja i potpredsjed-
nika Vlade, Tome Medveda, 
okupljenima se obratio Mla-
den Gregurović.

– Kod ovog spomenika oda-
jemo počast i zahvalnost svim 
poginulim braniteljima s pod-
ručja Krapinsko – zagorske žu-
panije i svima koji su za slo-
bodu naše Domovine dali ono 
najvrijednije, a to je život – re-
kao je kratko Gregurović.

Nakon njega, prisutnima 
se obratio gradonačelnik Kra-
pine, saborski zastupnik i iza-
slanik predsjednika Sabora 
Gordana Jandrokovića, Zoran 

Gregurović. On je pak posebno 
istaknuo kako se ne smije za-
boraviti da Domovina nije po-
klonjena, nego je stečena na 
krvi i žrtvi. 

– Odajemo počast svima 
onima koji su dali život za 
Domovinu, ali isto tako, pri-
sjećamo se operacije ‘Olu-
ja’ koja je u svima nama pro-
budila ponos, onaj poseban 
osjećaj prema našoj Domo-
vini i to treba i u vremenima 
pred nama dalje gajiti – re-
kao je Gregurović, spome-
nuvši i kako slijedi izgradnja 
Veteranskog centra kojim će 
se reći ‘hvala’ svim Zagorci-
ma koji su sudjelovali u Do-
movinskom ratu.

Dan pobjede ostaje traj-
no zapisan u hrvatskom naro-
du, poručio je izaslanik pred-
sjednika Zorana Milanovića i 
potpredsjednik Sabora Siniša 
Hajdaš Dončić.

– Dan pobjede je zapravo 
najsvečaniji i najponosniji dan. 
Na taj dan Hrvati moraju biti 
ponosni – zaključio je Hajdaš 
Dončić. (Marko Presečki) n

 » krapina: tradicionalno obilježen dan pobjede i domovinske zahvalnosti te dan hrvatskih branitelja, kao i 
29. godišnjica ‘oluje’

Svečanost je održana kod spomen – obilježja smrtno stradalim i umrlim braniteljima s 
područja KZŽ u krapinskom Perivoju Janka Draškovića. Počast su odali županijski predstavnici 
predvođeni županom Željkom Kolarom, predstavnici gradova i općina te braniteljskih udruga

Žarko Miholić Zoran Gregurović Željko Kolar
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“Naši poginuli kolege nisu se štedjeli, 
žrtvovali su se za bolje sutra” 

Varaždinska županija 
i Grad Varaždin u ko-
ordinaciji s branitelj-
skim udrugama, orga-

nizirali su prigodno obilježa-
vanje Dana pobjede i domo-
vinske zahvalnosti te Dana hr-
vatskih branitelja. Prije sve-
čanosti u Županijskoj palači, 
izaslanstva su položila vijen-
ce i upalila svijeće kod Križa 
branitelja na Gradskom gro-
blju u Varaždinu. Molitvu za 
sve poginule i preminule bra-
nitelje predvodio je velečasni 
Ivica Cujzek.  

Na svečanosti u atriju Župa-
nijske palače, župan Anđelko 
Stričak prisjetio se svih pogi-
nulih i čestitao svim sudionici-
ma operacije ‘Oluja’ na veličan-
stvenoj pobjedi koja je donijela 
mir i slobodu.

- Vi znate što znači proži-
vjeti zimu na Dinari i Velebi-
tu, znate što znači prva linija, 
što znači krik ili vrisak ranje-
nog ili smrtno stradalog kole-
ge. U ratu ljudi daju najbolje i 
najgore od sebe. Mi smo ima-
li tu nesreću da smo imali pri-
liku doživjeti to najgore kada 
je izvršena srbočetnička agre-
sija na našu domovinu, ali isto 
tako, imali smo priliku i pri-
vilegiju sudjelovati u obrani i 

doživjeti to najbolje što čovjek 
može dati od sebe, a to su dali 
naši poginuli kolege. Nisu se 
štedjeli, žrtvovali su se za bo-
lje sutra. Ja čvrsto vjerujem da 
mi koji smo sve to proživjeli i 
sve ove naše mlade generaci-
je žive to bolje sutra – rekao je 
župan Stričak.

Izaslanik potpredsjednika 
Vlade i ministra obrane Ivana 
Anušića, ministrov savjetnik 
Božo Kožul, braniteljima Va-
raždinske županije i Grada Va-
raždina čestitao je njihov dan. 

- Bili ste na svim bojištima, 
osobno sam svjedočio vašoj 
hrabrosti, s mnogima od vas 
sam bio u istoj postrojbi, ali 
i van nje. Zajedno smo bili u 
mnogim akcijama i operacija-
ma. Bili ste hrabri i nepokole-
bljivi. Posebno cijenim to što 
vaše kuće nisu bile ugrože-
ne, a ipak ste se bespogovor-
no odazvali kada je domovini 
bilo najpotrebnije. Hvala vam 

na vašem veliko doprinosu 
stvaranju, obrani i oslobađa-
nju Hrvatske – rekao je Kožul.

Gradonačelnik Varaždina 
Neven Bosilj u svom je govo-
ru istaknuo kako je Dan po-
bjede i domovinske zahvalno-
sti te Dan hrvatskih branitelja 
simbol hrabrosti, odlučnosti i 
jedinstva našeg naroda u bor-
bi za slobodu i neovisnost i je-
dan od najvažnijih dana u po-
vijesti naše domovine.

- Naši branitelji su pokazali 
junaštvo i požrtvovnost u Do-

movinskom ratu kako bi danas 
živjeli u slobodnoj, demokrat-
skoj Hrvatskoj, u državi jed-
nakih šansi. Očuvajmo zajed-
no s njima tekovine te borbe 
da naša Hrvatska bude bolja. 
Naša obveza je nastaviti gradi-
ti društvo temeljeno na vrijed-
nostima za koje su se naši bra-
nitelji borili – slobodi, pravdi, 
demokraciji i ljudskim pravima 

– rekao je Bosilj.

Svečanost je bila i prigoda 
da se Ivici Nereru, djelatnoj voj-
noj osobi, pripadniku Gardijske 
oklopno-mehanizirane brigade 
2. oklopno-mehanizirane bojne 

“PUME“ uruči zahvala za pro-
mociju Hrvatske vojske u ze-
mlji i svijetu, dok je priznanje 
župana uručeno admiralu Ro-
bertu Hranju, dosadašnjem na-
čelniku Glavnog stožera Oruža-
nih snaga Republike Hrvatske, 
za doprinos u izgradnji Hrvat-
ske vojske, povratku “PUMA“ u 
Varaždin te očuvanju digniteta 
Domovinskog rata.

- Izuzetno sam ponosan što 
sam dobio priznanje Varaždin-
ske županije, ispred kraja gdje 
sam rođen, kraja koji je bitno 
utjecao na moje vrijednosne 
stavove, navike - rekao je Hranj. 

Na samoj svečanosti pred-
stavljena je i razglednica 7. gar-
dijske brigade “PUMA“.

- Ovu razglednicu udruga 
je izradila u sklopu svojih re-
dovnih aktivnosti, a sve u ci-
lju očuvanja digniteta i tradi-
cije 7. gardijske brigade Puma, 
sjećanja na poginule, nestalog 
i preminule pripadnike 7. gar-
dijske brigade Puma te promo-
cije ratnog puta. Razglednica 
je kao takva prva izrađena ra-
zglednica jedne od postrojbi 

iz Domovinskog rata – rekao 
je predsjednik Udruge vetera-
na 7. gardijske brigade “PUMA“ 
Robert Puja.

Ovo je ujedno bila prilika i 
za ispraćaj Ivice Nerera koji je 
po četvrti put s biciklom kre-
nuo put Kina.

- Put prema Kninu dugačak 
je oko 390 kilometara i uvijek 
je zahtjevan. Osjećaj je uvijek 
isti kao i prvi put jer je cilj kada 
se krene da stignem živi i zdrav 

– rekao je Nerer zahvalivši se na 
dobivenoj zahvali.

Svečanosti obilježavanja 
Dana pobjede i domovinske za-
hvalnosti, kao i Dana hrvatskih 
branitelja prisustvovali su još 
zamjenica župana Silvija Za-
gorec, načelnik PU varaždinske 
Predrag Benčić, u ime Ministar-
stva hrvatskih branitelja vodi-
teljica Područnog odjela Snje-
žana Hunjet, gradonačelnici i 
načelnici s područja Varaždin-
ske županije, županijski vijeć-
nici i ostali uzvanici.

Državnu himnu izvela je 
Lucija Spevec, apsolventica na 
Bečkom sveučilištu za glazbu 
i dramsku umjetnost, dok su 
svečanosti doprinijeli i pripad-
nici Husarske garde Varaždin-
ske županije i Varaždinske gra-
đanske garde. (kk) n

 » u varaždinskoj županiji obilježen dan pobjede i dan domovinske zahvalnosti te dan hrvatskih branitelja

Prije svečanosti u Županijskoj palači, izaslanstva su položila vijence i upalila svijeće kod Križa branitelja na Gradskom 
groblju u Varaždinu. Molitvu za sve poginule i preminule branitelje predvodio je velečasni Ivica Cujzek

“ 
 Ja čvrsto vjerujem da mi koji 

smo sve to proživjeli i sve ove 
naše mlade generacije žive to 
bolje sutra”

 ANĐELKO STRIČAK - župan
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“Iako nismo bili pod direktnom 
ugrozom, domoljubna svijest 
Međimuraca bila je ogromna”

Na jedan od najvažnijih 
datuma hrvatske po-
vijesti, dan koji sla-
vi spomen na 5. ko-

lovoza 1995. godine, na vojno-
redarstvenu akciju ‘Oluja’ kao 
prekretnicu Domovinskog rata 
koja je vodila vraćanju okupi-
ranog područja Republike Hr-
vatske i časnoj pobjedi hrvat-
skog naroda, polaganjem vije-
naca i paljenjem svijeća oda-
na je počast herojima Domo-
vinskog rata.

Uoči Dana pobjede i do-
movinske zahvalnosti i Dana 
hrvatskih branitelja počast 
herojima kod Spomen obi-
lježja poginulim hrvatskim 
braniteljima odali su člano-
vi obitelji poginulih i nesta-
lih hrvatskih branitelja i ci-
vilnih žrtava Domovinskog 

rata, župan Međimurske žu-
panije Matija Posavec sa za-
mjenikom Josipom Grivcem, 
gradonačelnica Čakovca Ljer-
ka Cividini sa predsjednikom 
Gradskog vijeća Čakovca Josi-
pom Vargom, saborski zastu-
pnik Ivica Baksa, savjetnik 
ministra unutarnjih poslova 
Vladimir Faber, načelnik PU 
Međimurske Ivan Sokač, vodi-
telj Ureda za poslove obrane 
Čakovec Vlado Hranjec, pred-
sjednik Udruge dragovoljaca i 
veterana Domovinskog rata u 
Hrvatskoj – Podružnica Međi-
murske županije Stjepan Hor-
vat, predstavnici braniteljskih 
udruga s područja Međimur-
ske županije, Matice hrvatske 
Ogranka Čakovec te udruga 
civilnih društava.

Prisjećajući se oslobodi-
lačkog puta te povijesne 1995. 
godine, Josip Lisjak kao zapo-
vjednik 2. pješačke, u Oluju je 
poveo 650 Međimuraca. 

“Iako Međimurje nije bilo 
pod direktnom ratnom ugro-
zom, domoljubna svijest naših 
ljudi bila je ogromna“, zaklju-
čio je Lisjak.

– Prije točno 29 godina Hr-
vatska vojska i hrvatski redar-
stvenici oslobodili su okupira-
ne dijelove Republike Hrvatske 
u pobjedničkoj i oslobodilačkoj 

vojno-redarstvenoj akciji ‘Olu-
ja’, a Međimurci Eduard Baltić i 
Florijan Novak bili su među po-
nosnim hrvatskim braniteljima 
koji su podigli hrvatski stijeg 
na Kninskoj tvrđavi tog povi-
jesnog 5. kolovoza 1995. godine 

– naglasio je župan Posavec te 
dodao kako su Međimurci dali 
nemjerljiv doprinos svojoj ze-
mlji u Domovinskom ratu.

– U razornoj snazi rata izgu-
bili smo 78 dragocjenih ljudi – 
međimurskih branitelja koji su 
za oslobođenje Domovine dali 
ono najvrednije što su imali – 
svoje živote – rekao je župan 
te dodao kako smo ponosni na 
sve naše branitelje te zahvalni 
za nasljeđe koje su nam ostavili. 

- Na Dan pobjede ne zabo-
ravljamo da su u oslobađanju 
Knina, kao i cijeloj vojno-re-
darstvenoj akciji ‘Oluja’, sudje-
lovali i Međimurci, uglavnom 

kao pripadnici slavne 7. gar-
dijske brigade “Puma“, koja je 
prva ušla u oslobođeni Knin – 
zaključio je. 

Prema pisanim svjedočan-
stvima, oko 8000 Međimuraca 
direktno ili indirektno brani-
lo je svoju domovinu na svim 
ratištima diljem Hrvatske, po-
stoje svjedočanstva o ulozi 54. 
samostalne bojne, 34. inženje-

rijske bojne, ulozi gardijske bri-
gade “Tigrovi“ i “Pume“ kao i 
zasebne policijske postaje Ča-
kovec Varaždin.

– Prije 29 godina probudi-
li smo se s vijeću da su naše 
vojne i policijske snage kre-
nule u oslobađanje Hrvatske. 
Počela je ‘Oluja’, najslavnija 
u nizu bitaka koje su vođe-
ne u Domovinskom ratu te 
zahvaljujući kojoj je jednom 
za sva vremena oslobođena 
naša domovina. Da nije bilo 

svih vas koji ste uzeli oružje 
u ruke te se u vojnim i policij-
skim postrojbama od Vukova-
ra do Dubrovnika borili protiv 
agresora, današnje Hrvatske 
ne bi bilo – rekla je gradona-
čelnica Čakovca Ljerka Cividi-
ni te dodala: 

– Poštovani branitelji, bu-
dite ponosni što ste tih dana 
bili pripadnici hrvatskih po-
strojbi, kao što smo svi mi bili 
ponosni na vas tih pobjednič-
kih dana kolovoza 1995. godi-
ne - dodala je.

Polaganju vijenaca i palje-
nju svijeća uslijedila je molitva 
za branitelje koju je predvo-
dio gvardijan fra Filip Đurđe-
vić, dok je Sveta misa za domo-
vinu održana u ponedjeljak, u 
župnoj crkvi Svetog Nikole bi-
skupa u Čakovcu. (kk) n

 » međimurska županija obilježila dan pobjede i domovinske zahvalnosti te dan hrvatskih branitelja

Prema pisanim svjedočanstvima, oko 8000 Međimuraca direktno ili indirektno branilo je svoju domovinu na svim 
ratištima diljem Hrvatske

Ljerka Cividini Matija Posavec

“ 
 U razornoj snazi rata izgubili 

smo 78 dragocjenih ljudi – 
međimurskih branitelja koji su 
za oslobođenje Domovine dali 
ono najvrednije što su imali – 
svoje živote”

 MATIJA POSAVEC - župan
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Već na samom početku ovogodišnjih 
Olimpijskih igara cijela Hrvatska drža-
la je dah zajedno uz naša dva predstav-
nika u finalu 10 metara s puškom. Pe-

tar Gorša i Miran Maričić ostali su mirni do kra-
ja te osvojili visoko šesto i još više treće (bron-
čano) mjesto, a ostalo je, kako se kaže povijest.

Iako same Igre traju još danas i sutra, spor-
taši se lagano vraćaju kući te je za njih prire-
đen i doček u Zagrebu na kojem je bio Miran 
Maričić, a Petar Gorša se već vratio treninzima 
i to ni manje ni više nego u Hrvatskom zagor-
ju. Točnije, u Velikom Trgovišću.

trgovišće do pariza
Kako bismo čuli friške dojmove s Olimpijskih 
igara, koje su mu inače bile pete zaredom, po-
sjetili smo ga upravo u velikotrgoviškoj stre-
ljani, koju on naziva i ‘najljepšom malom stre-
ljanom’ u cijeloj Hrvatskoj te smo uz to saznali 
kako je rođeni Bjelovarčanin preko Vira i Soli-
na došao u naš kraj.

- Priča Mirana i mene počinje još davnih 
dana u Bjelovaru gdje smo obojica počeli sport-
ski put, a danas nastupam za Dalmacijacement. 
Samim streljaštvom počeo sam se baviti s osam 
godina kroz školu streljaštva na jesen 1996. go-
dine, a ubrzo je u kadetima došla i medalja na 
županijskom prvenstvu i to je zapalilo iskru za 
natjecanjima. Iako sam i prije te medalje zavo-
lio oružje uz djedove od kojih je jedan bio lovac 
i koji me je naučio gađati, a drugi je bio vojno 
lice. Upravo kroz streljaštvo sam uspio usmje-
riti tu strast prema vještinama koje ovaj sport 
predstavlja - započinje svoju sportsku priču 
Gorša koji je usko specijaliziran za olimpijske 
discipline, 10 metara zračne puške i 50 metara 
trostav, iako priznaje da je nekad pucao goto-
vo sve puškarske discipline na 10 i 50 metara.

Kako to biva u svakom sportu, pripreme su 
najvažniji dio sporta, a naši strijelci su ih oba-
vili u Budimpešti gdje su, kako vidimo, trenira-
jući zajedno jedan drugome pomogli ‘natempi-

 » iz pariza direktno k nama na intervju: posjetili smo olimpijca petra goršu koji se već vratio treninzima nakon 
osvojenog 6. mjesta na oi te smo zajedno i zapucali

NOVA TAKTIKA: U ‘najljepšoj 
maloj streljani’ u Velikom 
Trgovišću već kreću pripreme 
za OI u Los Angelesu

“ 
 Glavna stvar je kontrola 

emocionalnog stanja. Najgora 
stvar je postaviti velika očekivanja 
i sanjariti o vrhunskom meču i 
medalji. Jednostavno ne smije se 
izgorjeti u želji”

 PETAR GORŠA

bali poboljšati. Smještaj i hrana su daleko naj-
važniji za nas sportaše tako da iz toga aspekta 
nije zadovoljen onaj dio Olimpijskih igara gdje 
smo svi jednaki – osvrnuo je Gorša na ovu me-
đunarodnu smotru.

kontrola emocija
Ipak, kad se stane na crtu potrebno je sva ta 
‘podmetanja’ maknuti u stranu i ostati smire-
ne glave pa nas je zanimalo kako to izvrsni stri-
jelci uspijevaju.

- Glavna stvar je kontrola emocionalnog 
stanja. Radi se sve da se trema i pritisak ne za-
vuku u svjesni dio uma ili vas pak nagrizaju 
kroz podsvijest. Kontrolira se tok misli, usmje-
rava se sve na taktiku i tehničku izvedbu što 
je onda jamac dobrog hica. Gleda se na faktor 
umirenja tijela (puls, nemir, nervoza, trema) te 
svu uzbuđenost rješavamo tehnikama disanja, 
autosugestijom i racionalizacijom straha. Ali, 
daleko najgora stvar je postaviti velika očeki-
vanja i sanjariti o vrhunskom meču i medalji. 
Jednostavno ne smije se izgorjeti u želji, već se 
mora biti usmjeren na svoj posao - objašnjava 
nam Gorša koji se prisjetio kako je imao jedan 
loš hitac, točnije 56., koji ga je zamalo koštao 
finala, ali zbog ostatka serije koja je bila vr-
hunska, uspio se plasirati dalje jer, kako kaže, 
u izvrsnom meču postoji samo mali prostor za 
grešku, a u dobrom meču ga nema.

Tu nam je Gorša priznao kako je sve otišlo 
u jedan ekstrem kakav je bio nepoznanica do 
prije samo 10 godina.

rati’ formu. S obzirom na to kako je još uvijek 
aktivan sportaš, Petar Gorša ne može biti pu-
nopravni trener Miranu, ali zato je u njegovu 
taboru i prati ga još od mlađih uzrasta kada 
ga je prepoznao kao vrsnog strijelca u Bjelo-
varu dok mu je bio voditelj.

- U Pariz smo došli u idealno vrijeme, šest 
dana prije kvalifikacija, jer uvijek je problem 
prerano otići na destinaciju jer se u iščekiva-
nju nastupa lako izgubi taj mentalni naboj i 
fokus. Dakako, prednost je bila to što su Igre 
bile na našem kontinentu, nismo morali mi-
jenjati vremensku zonu, a s druge strane ne-
dostatak je bio što smo bili dislocirani 300 
kilometra od Pariza u kompleksu njihove stre-
ljačke federacije. Zbog toga je smještaj patio 
jer je velika većina ekipa imala svega pet mi-
nuta od smještaja do strelišta te su imali od-
ličnu hranu, dok smo mi bili u praktički stu-
dentskom smještaju sa zajedničkim WC-ima, 
tuševima i lošom hranom koju su kasnije pro-

Kako bismo čuli friške dojmove s Olimpijskih igara, koje su 
mu inače bile pete zaredom, posjetili smo ga u njegovom 
‘prirodnom okruženju’ te uz to doznali kako je rođeni 
Bjelovarčanin preko Vira i Solina došao u naš kraj

Nikola Turin
info@kajkavskekronike.hr
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- Nekad ste imali 10 vrhunskih strijelaca pa 
se odmah znalo tko će u borbu za medalju, a 
danas već imamo 30-ak imena u razgovoru kao 
potencijalnih osvajača turnira. Usporedbe radi, 
najveće natjecanje u Europi je njemačko Dr-
žavno natjecanje s preko 5000 strijelaca u ra-
znim kategorijama, a u Indiji se na isto natjeca-
nje kvalificira 16.000 natjecatelja u samo jednoj 
disciplini kakva je moja na 10 metara – opisao 
nam je Gorša koji je u neformalnom razgovo-
ru priznao kako sprema Olimpijske igre u Los 
Angelesu, ali ne želeći pretjerano otkriti karte. 
Dodao je samo kako će ići s novom taktikom.

Gorša se ovom prilikom osvrnuo i na feno-
men tandema s Miranom.

- Imamo taj poseban faktor kad nastupa-
mo na velikim natjecanjima još od 2018. godine 
kad smo osvojili srebro i broncu na svjetskom 
prvenstvu. Između toga smo imali još niz fina-
la, tako da su šanse za uzeti medalju, ako smo 
obojica u finalu, velike. Uvijek želim opravda-
ti prema njemu ono što sam mu predstavljao 
kroz karijeru. Sav se taj trud još uže fokusira 
kad je i on tamo, pa time vučemo i guramo je-
dan drugog kroz mentalnu povezanost, prija-
teljstvo i mentorstvo – govori Gorša dodavši 
kako je za ovakav tip sporta također bitna kon-
dicija jer, premda se radi o ‘neeksplozivnom 
sportu’, puno treninga i ponavljanja treba kako 
bi se tijelo uvježbalo na zavidan nivo statič-
ne izdržljivosti i fine mišićne kontrole, te kako 
bi uspješno nadoknađivali duge disajne pauze 
nakon svakog hica, u kojima mozak ostaje bez 
kisika, i tad trpi fizička te kognitivna izvedba.

talent vs. disciplina
Sportaši se često nepravedno dijele na one koji 
imaju prirodni talent i one koji su radnici. Kroz 
razgovor nam je Gorša kazao kako on sam ne 
vjeruje u talent već disciplinu, pristup trenin-
gu i plodno tlo u smislu sredine, trenera i klu-
ba, te samu sposobnost pojedinca da pomiče 
granice svog uma. Idealno je kada ti poticaju 
dolaze iz sinergije unutarnjih i vanjskih fakto-
ra, odnosno iz samog sportaša kao i njegove 
sportske okoline.

- Netom prije Covid pandemije sam živio 
na Viru, uvjeti na streljani u Zadru nikad nisu 
bili na visokom nivou, međutim nekako smo 

se snalazili. Sve do točke kad je streljana iz-
gubila uporabnu dozvolu za vatreno oružje te 
nisam imao jamstva da ću tamo i dalje moći 
trenirati olimpijsku disciplinu 50 metara tro-
stav te me to stavilo pred još jednu životnu 
odluku - otići u Zagreb ili Split, a istovreme-
no sam se našao u specifičnoj situaciji s dija-
gnozom spektra autizma kod starijeg djeteta. 
Tada smo supruga i ja prevagnuli doći u ovaj 
dio Hrvatske zbog stručnjaka i terapijskih 
mogućnosti kojima raspolaže grad Zagreb. 
Veliko Trgovišće smo pak izabrali po kriteri-
jima dobre infrastrukture za podizanje obite-
lji i bavljenje sportom te poznanstva s obite-
lji Oborovečki koji su me u nekolika navrata 
ugostili na pripremama na streljani u Trgovi-
šću – kazao nam je Gorša pa dodao:

- Dobio sam tu fenomenalnu podršku od 
kluba koji je maksimalno izašao u susret da 
neograničeno koristim streljanu za potrebe 
treninga. Primili su me bez obzira na to što 
i dalje nastupam za Dalmacijacement i zbog 
toga sam pun zahvale cijeloj zajednici, te na 
tome kako me tretiraju i emociji koju dobi-
vam od apsolutno svih – kazao je Gorša ko-
jem nisu strani treninzi s trenerom na dalji-
nu, pa je tako redovito u kontaktu s trenerom 
Sinišom Vitezom, iako većinu treninga pro-
vodi sam. Napominje kako je radna etika 
glavni preduvjet svake suradnje i trenira-
nja na daljinu.

Naravno, nije uvijek sve tako bajno pa je 
Gorša dodao i jednu opasku.

- Jedina zamjerka je prema našem među-
narodnom kalendaru što nemam vremena biti 
doma, tu u Zagorju. Ne mogu doživjeti ni lje-
ta, ni proljeća kad sam stalno na putu, pa to 
isto mislim promijeniti u idućem ciklusu. Jako 
mi fali to druženje u zajednici, klubu, mjestu. 
Svatko tko je ‘terenac’ će to prepoznati, pogo-
tovo probijanje leda u komunikaciji iznova sva-
ki put kad se vratite. Zato bih volio više provo-
diti vremena kod kuće s obitelji i prijateljima 
iz Velikog Trgovišća te konačno biti involviran 
u sportski rad u mjestu, ali to ću moći tek kad 
počnem karijeru privoditi kraju, jer vrhunski 
rezultati zahtijevanju ogromna odricanja – ka-
zao nam je Gorša izrazivši želju možda nekog 
skorijeg proširenja streljane, ali je istaknuo i 

jedan nedostatak u cijeloj Krapinsko – zagor-
skoj županiji:

ono što je potrebno
- Naime, cijelo Zagorje nema streljanu za va-
trena oružja, a mogli bi trenirati ovdje još ne-
koliko olimpijskih disciplina. Strateški je to 
projekt, ne samo zbog sporta, već i drugih gra-
na kao što je policija, zaštitarstvo, lovstvo pa 
i vojska. Potrebno je napraviti streljanu s mi-
nimalno 100 metara kako bi imali i komerci-
jalnu priču. Do tad su nam najbliže one u Ča-
kovcu, Zagrebu ili Karlovcu – kazao je Gorša 
dodavši kako se od streljaštva ne može obo-
gatiti, ali kao vrhunski sportaš s rezultatima 
može se normalno živjeti.

Na kraju smo pitali ovog izvrsnog strijelca 
za par savjeta koje nam je on pokazao odmah 
na streljani, pa smo se tako i sami okušali u dis-
ciplini pištolj, ali smo i pucali s puške kakve se 
koriste na Olimpijskim igrama.

- Streljaštvo na olimpijskoj razini je iteka-
ko skup sport jer samo po sezoni potrošimo 
15.000 komada malokalibarskog streljiva koje 
nas košta i preko 7000 eura. Zatim, cijevi koje 
koristimo su izvrsne preciznosti, ali zbog toga 
nisu toliko trajne. Nekad smo kupovali oružje 
jednom u olimpijskom ciklusu, a sada se to radi 
svake dvije godine. Za streljačku opremu, set 
kaput + hlače je to postalo i češće, pa u pravi-
lu svake sezone trebamo novi set. Za opremiti 
olimpijca na pušci, treba izdvojiti oko 20.000 
eura u koje ulazi mk i zračna puška te strelji-
vo, a tu je još i oprema koja prelazi 2000 eura, 
a uključujuće kaput, hlače, cipele, rukavicu i 
sitni pribor. Oni se isto mijenjaju jer ako po-
stanu suviše mekani, tad strijelac do vas s no-
vijim kaputom ima puno manji hendikep te će 
lakše umiriti oružje od vas - govori nam Gor-
ša, ali ipak na kraju potiče mlade na bavlje-
nje streljaštvom jer klubovi pomažu pružiti 
osnovne uvjete:

- U Hrvatskoj je većina klubova opremljena 
za disciplinu 10 metra puška i pištolj, a može-
te početi kroz školu streljaštva već s 10 godina 
i mlađe. Ako dijete pokaže interes, bitno ga je 
čim prije dovesti na streljanu gdje će moći pro-
bati zračnu pušku ili pištolj te time krenuti na 
sportski put, makar to na početku bilo uz po-
magala. Puno važnije je naučiti tehniku disanja 
i nišanjenja. Naravno, treneri će dati smjerni-
ce za razvoj mladog sportaša pa neće treba-
ti sva dodatna oprema na početku kako ne bi 
zakinuli usvajanje pravilnih tehnika. Ne treba 
se bojati svih ovih troškova koje sam naveo. S 
kvalitetnim radom te pozitivnim rezultatima 
se kroz hrvatski sustav sporta otvaraju finan-
cijska sredstva sportašima i njihovim treneri-
ma koja im uvelike pomažu u rastu i razvoju - 
zaključuje Velikotrgovišćanec Petar Gorša. n

“ 
 Volio bih više vremena provoditi 

kod kuće s obitelji i prijateljima 
iz Velikog Trgovišća te konačno 
biti involviran u sportski rad 
u mjestu, ali to ću moći tek 
kad počnem karijeru privoditi 
kraju, jer vrhunski rezultati 
zahtijevanju ogromna odricanja”

 PETAR GORŠA

I naš Nikola 
se okušao u 
pucanju iz 
pištolja
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Sanira se jedno od većih 
zagorskih klizišta

Župan Željko Kolar, ravna-
telj Županijske uprave za 
ceste Krapinsko - zagor-

ske županije Stjepan Sirovec, 
načelnik Hrašćine Branko Tu-
kač i predstavnik izvođača ra-
dova Tomislav Harapin obišli 
su radove na sanaciji klizišta 
na županijskoj cesti 2171 vri-
jedne 142.000 eura u Hrašćini.  

Ravnatelj Županijske upra-
ve za ceste Krapinsko – za-
gorske županije Stjepan Siro-
vec kazao je kako je i dosad 
na toj dionici bio popriličan 
broj klizišta. 

– Na trenutnom klizi-
štu došlo je do klizanja s niz-
brježne, južne strane promet-
nice. Kako bismo to spriječili i 
osigurali normalno odvijanje 
prometa, morali smo izradi-
ti projektno – tehničku doku-
mentaciju i krenuli smo s rado-
vima – rekao je Sirovec. 

Izvodi se 32 komada pilota 
na razmaku od metar i pol, du-
bine do šest metara.

– Nakon toga, na njih ide 
armirano – betonska greda i na 
nju kolnička konstrukcija. Duži-
na pilota i grede je 48,5 metara, 
dok će se sama prometnica re-
konstruirati u dužini nešto više 
od 60 metara. Zbog situacije što 
se ovdje otvara klizište za klizi-
štem, to uništava gornju kolnič-
ku konstrukciju i plan je kad se 
završi ovo klizište, ukoliko neće 
biti otvaranje novog klizišta, da 
se riješi i sam završni sloj – za-
ključio je Sirovec.

Direktor tvrtke izvođača ra-
dova Vodoprivreda Zagorje, To-
mislav Harapin, rekao je kako 
posao nije zahtjevan financijski, 
ali jest po pitanju konstrukcije.

– Dosta je skučeni prostor 
i radimo sve da to odradimo u 
zadanom roku – kratko je po-
ručio Harapin.

Načelnik Hrašćine Branko 
Tukač naglasio je kako je ovo 
cesta s najviše klizišta. Odvod-
nja će se rješavati u dužini od 
oko 200 metara.

– Ovo je vrlo frekventna ce-
sta jer spaja područje Krapin-
sko – zagorske županije i izlaze 
na autocestu Zagreb – Varaž-
din u Brezničkom Humu. Ovo 
je već peti dio te ceste gdje se 
klizište rješava – rekao je na-
čelnik Tukač.

Krapinsko – zagorski žu-
pan Željko Kolar kazao je kako 
je ovo jedno od manjih klizišta.

– Nažalost, imamo pro-
bleme s klizištima i s njima 
se nosimo na najbolji mo-
gući način u okvirima naših 
mogućnosti. Ovo je vrlo za-
htjevno klizište, a nemamo 
niti pametnog alternativnog 
pravca, stoga pozivam sve ko-
risnike da imaju razumijeva-
nja i molim ih za strpljenje 
– kazao je župan Kolar uz na-
pomenu da je rok za izvođe-
nje radova 90 dana.

Kolar je usput pro-
zvao ministra prometa Ole-
ga Butkovića.

– S obzirom na to da ste 
vidjeli najavu da će poskupje-
ti tehnički pregled i da su na-
javili da od 2010. godine nije 
dirana naknada te da tra-
že povećanje od 15 posto, ja 
ovom prilikom pozivam mi-
nistra Butkovića i podsjećam 
ga da od 2003. godine nije ra-
sla naknada za uporabu jav-
nih prometnica iz koje se fi-
nancira ŽUC. Ne vidim niti 
jedan opravdan razlog da se 
i za 15 posto ne digne ta jed-
nokratna naknada za upo-
rabu javnih cesta iz koje mi 
moderniziramo ceste, osigu-
ravamo bolju i veću sigurnost 
u prometu te saniramo ova-
kva klizišta – zaključio je žu-
pan. (Marko Presečki) n

Župan Željko Kolar donio 
je tri nove odluke o do-
nacijama Općoj bolnici 

Zabok i bolnici hrvatskih ve-
terana čija je ukupna vrijed-
nost 80.503 eura. 

Nakon nedavne donaci-
je opreme za rodilište i po-
klona za novorođenčad uku-
pne vrijednosti 51.000 eura, 
Krapinsko - zagorska župa-
nija će Općoj bolnici Zabok 
i bolnici hrvatskih veterana 

donirati 60.900 eura za na-
bavu sanitetskog vozila, 703 
eura za nabavu klima uređa-
ja za Odjel pedijatrije te 18.810 
eura za nabavu radnog stroja 
za održavanja okoliša.  

- Iako su nam oduzeta vla-
snička prava, ona i dalje osta-
je naša bolnica. U njoj se li-
ječe i rade naši ljudi te ćemo 
se mi i dalje, u okviru svojih 
mogućnosti, truditi da Bolni-
ca bude maksimalno dobro 
opremljena - poručio je žu-
pan Kolar te naglasio kako 
su ove donacije, poput svih 
ostalih županijskih, nabav-
ljene prema potrebama koje 
je iskazala sama bolnica. 

pogrešna odluka 
Župan Kolar se i ovom pri-
likom osvrnuo na odluku o 
oduzimanju Županiji osnivač-
kih prava nad Općom bolni-
com Zabok i bolnicom hrvat-
skih veterana. 

- Ponavljam da je odluka o 
oduzimanju osnivačkih prava 
bila pogrešna i kratkoročno i 
dugoročno. Odmah smo rekli 
da treba mijenjati sustav, a ne 
osnivača. Govorili smo da iz-
mjena osnivača neće promije-
niti stanje u bolnicama, što su 
jasno pokazali financijski re-
zultati već u prvih šest mje-
seci ove godine. No mi pr-
venstveno ni ne govorimo o 
novcu, govorimo o radu i kva-

liteti pružanju usluga. Dosa-
dašnja iskustva su pokazala 
da se poslovi koji s spuštaju 
na razinu županija obavljaju 
brže i učinkovitije, što je prin-
cip kojeg se moramo držati i u 
radu općih bolnica - istaknuo 
je župan Kolar.

Krapinsko - zagorska žu-
panija je Ustavnom sudu, u 
rujnu prošle godine, podnije-
la prijedlog za pokretanje po-
stupka za ocjenu suglasnosti 
s Ustavom čl. 22. st.1. i čl. 86. 
Zakona o izmjenama i dopu-
nama Zakona o zdravstvenoj 
zaštiti, koje se odnose na dr-
žavna oduzimanja vlasničkih 
prava nad općim bolnicama.

Inače, Krapinsko - zagor-
ska županija je u razdoblju 
od 2004. do 2021. godine za 
otplatu kredita za izgradnju 
nove Opće bolnice Zabok i 
bolnice hrvatskih veterana iz-
dvojila ukupno 22.657.369,73 
eura. (kk) n

 » kzž će donirati 80.000 eura ob zabok 

“Iako su nam oduzeta 
vlasnička prava, to je i 
dalje naša bolnica”

 » radovi vrijedni 142.000 eura odvijaju se na dionici koja povezuje kzž i 
varaždinsku županiju

Na spomenutoj se dionici županijske ceste 2171 postavlja 32 komada 
pilota na razmaku od metar i pol, dubine do šest metara. Prometnica 
će se rekonstruirati u dužini nešto više od 60 metara

Željko Kolar
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“Ovo je nastavak našeg plana 
za postizanjem jednakih 
uvjeta u svim školama” 

Međimurski župan Ma-
tija Posavec u četvr-
tak je obišao Srednju 

školu Prelog na čijoj zgradi 
upravo počinje obnova fasa-
de. Ovim projektom poboljšat 
će se energetske karakteristi-
ke objekta, osigurati ugodniji 
i kvalitetniji uvjeti za učenike 
i djelatnike, a nije zanemariv 
ni dojam koji će centru Prelo-
ga darovati nova fasada zgra-
de koja svjedoči povijest grada 
dugih 180 godina, a mješta-
ni je nazivaju preloškom 
ljepoticom.

Međimurska županija za 
investiciju je osigurala 50.000 
eura, a ugovor je sklopljen s 
tesarskim obrtom ‘Marko’ iz 
Preloga čiji će djelatnici po-
sao, prema planiranoj dina-
mici, završiti do početka nove 
školske godine.

Projekt je dio širokog pla-
na modernizacije školskih 
objekata u Međimurskoj žu-
paniji, kako bi se u svakom 
kutku Međimurja učenicima 
i djelatnicima škola osigura-
li najbolji mogući uvjeti za 
obavljanje nastave.

Tijekom obilaska, župan 
je naglasio važnost ulaga-
nja u obrazovanje kao jednog 
od prioritetnih područja či-
jem je razvoju Županija po-
svećena. Izrazio je uvjerenje 
da će nova fasada pridonije-
ti ne samo ugodnijem okru-
ženju za učenike i nastavnike, 
već će biti i na ponos Prelogu 
i Preložanima. 

- Nastavljamo provodi-
ti plan obnove naših škola i 
sportskih dvorana, te grad-
nje školskih sportskih obje-
kata, kao i energetsku obno-

vu obrazovnih ustanova bez 
stanke, kako bismo dosegnu-
li cilj – ravnomjernu kvalitetu 
uvjeta u svim školama - poru-
čio je župan.

U prvoj fazi radova obno-
vit će se pročelje zgrade, čemu 
će prethoditi skidanje troš-
ne žbuke na ravnim dijelovi-
ma i profilacijama. Novo ruho 
zgrade bit će višebojno te vrlo  
upečatljivo. Radovi podrazu-
mijevaju i uređenje okoliša i 
sabirnog kanala ispred pro-
čelja zgrade. 

Župan je gradilište obišao 
s ravnateljem Srednje ško-
le Prelog Tomislavom Gre-
gurom, predsjednikom župa-
nijske Skupštine Dragutinom 
Glavina, te direktorom podu-
zeća MIN – Međimurje, in-
vesticije, nekretnine Ivanom 
Vinkovićem. (kk) n

Varaždinska županija je kra-
jem svibnja ove godine raspisa-
la Natječaj za dodjelu potpora 
za doktorski studij za akadem-
sku godinu 2023./24., a na pri-
jedlog Povjerenstva za dodjelu 
potpora za doktorski studij po-
četkom kolovoza donesena je i 
Odluka o dodjeli samih potpora.

Tako će ukupno 12 polazni-
ka doktorskih studija koji svoje 
školovanje nastavljaju na hrvat-
skim sveučilištima primiti pot-
pore, a one se dodjeljuju kao 
jednokratne financijske pomoći 
za sufinanciranje dijela troškova 
doktorskog studija u ovoj aka-
demskoj godini.

Maksimalan iznos potpo-
re tijekom trajanja doktorskog 

studija iznosi 1500 eura, a 12 po-
laznika doktorskih studija svo-
je znanje nadograđuje na po-
dručjima od informacijskih 
znanosti, molekularnih biozna-
nosti, medija i komunikacija, 
kineziologije te cjeloživotnog 
obrazovanja. 

Potrebno je napomenuti 
kako potpore obuhvaćaju: troš-
kove školarine, troškove znan-
stveno-istraživačkih aktivno-
sti u okviru doktorskog studija, 
troškove objave znanstvenih 
radova u međunarodno indek-
siranim publikacijama referen-
tnim za određeno znanstve-
no/umjetničko područje te za 
troškove obrane doktorskog 
rada. (kk) n

 » po prvi puta

POHVALNO: Varaždinska županija 
sufinancira doktorske studije

Projekt je dio širokog plana modernizacije školskih objekata u 
Međimurskoj županiji, kako bi se u svakom kutku Međimurja učenicima i 
djelatnicima škola osigurali najbolji mogući uvjeti za obavljanje nastave

 » počinje obnova fasade srednje škole prelog
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 » nekadašnji varaždinski dožupan, osnivač i bivši 
načelnik općine sračinec

U 70. godini preminuo 
je Vladimir Stolnik

Početkom tjedna u 70. go-
dini života je preminuo Vla-
dimir Stolnik. Stolnik je bio 
poznati poduzetnik, a uz to 
obnašao je i mnogobrojne po-
litičke funkcije. 

Bio je predsjednik Kriznog 
stožera Sračinca u vrijeme Do-
movinskog rata i jedan od 
glavnih organizatora obrane. 
U vrijeme osnivanja općina, 
uporno je radio na lobiranju 
da Sračinec i Svibovec Podrav-
ski imaju svoju općinu. Bio je 
tako jedan od osnivača Opći-
ne Sračinec, općinski načelnik 
u mandatu 1997. - 2001. godi-
ne, a kasnije i predsjednik Op-
ćinskog vijeća i vijećnik. Ob-
našao je dužnost zamjenika 

župana Varaždinske župani-
je u periodu od 2001. do 2005. 
godine, od 2005. do 2008. go-
dine obnašao je dužnost pred-
sjednika Županijske skupštine 
Varaždinske županije, a bio je 
i županijski vijećnik. 

Vladimir Stolnik bio je 
istaknuti član HNS-a, gdje je 
obnašao više stranačkih duž-
nosti, a bio je i član Predsjed-
ništva HNS-a na državnoj razi-
ni. Zanimljivo je da je bio prvi 
predsjednik HNS-a Podružni-
ce Sračinec, koja je prvoosno-
vana podružnica ove stranke 
u Hrvatskoj. 

Pogreb je održan u četvr-
tak na mjesnom groblju u Sra-
čincu. (kk) n
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Već tradicionalno, uoči 
Dana pobjede i domo-
vinske zahvalnosti i 

Dana hrvatskih branitelja, u 
nedjelju 4. kolovoza u Novom 
Marofu prisjetili su se svih po-
ginulih i nestalih branitelja u 
Domovinskom ratu.

Tom je prilikom gradska 
delegacija predvođena grado-
načelnikom Sinišom Jenkačem 
zajedno sa hrvatskim branite-
ljima i članovima udruga ve-
terana i dragovoljaca Domo-
vinskog rata, položila vijence 
i zapalila svijeće kod križa u 
Novom Marofu.

Gradonačelnik je ovom pri-
likom rekao kako se na ovaj 

dan s ponosom prisjećamo svih 
branitelja koji su sudjelovali u 
obrani naše Domovine.

- Prošlo je 29 godina ot-
kako je u vojno-redarstve-

noj operaciji Oluja Hrvatska 
vojska oslobodila okupirani 
Knin i skoro petinu hrvatske 
države. Zahvaljujući akciji, 
mi danas imamo samostal-
nu i demokratsku Republiku 
Hrvatsku, a to svakako ne bi 
bilo moguće bez naših mno-

gobrojnih branitelja. Stoga se 
na današnji dan s velikom za-
hvalnošću prisjećamo svih na-
ših branitelja, posebice onih 
koji su za Hrvatsku dali najve-
ću žrtvu, a to je svoj život. Ne 
smijemo zaboraviti naše bra-
nitelje ni našu prošlost. Onaj 

koji zaboravlja svoju prošlost 
nema ni budućnost, a buduć-
nosti moramo biti okrenuti - 
rekao je gradonačelnik Jenkač 
te još jednom čestitao svima 
Dan pobjede i domovinske 
zahvalnosti te Dan hrvatskih 
branitelja. (kk) n

 » u novom marofu obilježen dan pobjede i domovinske zahvalnosti

“Ne smijemo zaboraviti naše branitelje ni našu prošlost. 
Onaj koji zaboravlja svoju prošlost nema ni budućnost” 
Kod križa u Novom Marofu tom su prilikom položile vijence i zapalile svijeće gradska delegacija predvođena 
gradonačelnikom Sinišom Jenkačem zajedno sa hrvatskim braniteljima i članovima udruga veterana i 
dragovoljaca Domovinskog rata

 » i u donjoj voći obilježen dan pobjede i dan domovinske zahvalnosti te dan hrvatskih branitelja

“Uloga svih nas zajedno je da se 
njihova žrtva nikada ne zaboravi”   
U nazočnosti hrvatskih branitelja, članova udruge branitelja Voća, kao i predstavnika udruga, svijeću za branitelje 
je zapalila i načelnica Sanja Kočet

Uoči Dana pobjede i do-
movinske zahvalnosti i 
Dana hrvatskih branite-

lja, kod Spomen obilježja kod 
mjesnog groblja u Donjoj Voći 
prošle nedjelje je položen vi-

jenac i zapaljene su svijeće u 
spomen svim poginulim i ne-
stalim braniteljima u Domo-
vinskom ratu. Kratku molitvu 
za poginule sumještane, kao i 
za sve ostale nestale i poginu-
le branitelje, održali su vlč. Pa-
vao Mesarić i vlč. Josip Gregur.

U nazočnosti hrvatskih bra-
nitelja, članova udruge brani-
telja Voća, kao i predstavnika 
udruga, načelnica Sanja Kočet 
zapalila je svijeću za branitelje. 

Kako je i istaknula, ovim či-
nom odana je počast sumješta-
nima, ali i svim ostalim poginu-
lim braniteljima koji su svojim 
životima i hrabrošću doprini-
jeli stvaranju današnje države, 
koju svi zajedno danas slavimo 
i najvažnije živimo u miru.

- Uloga svih nas zajedno da-
nas je da se njihova žrtva nika-

da ne zaboravi te da svi zajed-
no težimo ciljevima za koje su 
se oni borili. Stoga, težimo svim 
zajedno da kreiramo zajednicu 
u kojoj nitko nije manje vrije-

dan, zaboravljen ili potlačen jer 
je drugačiji. Dužno smo im to, 
svi zajedno - poručila je Kočet.

Neka im je vječna slava i 
hvala! (kk) n

Siniša Jenkač
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Slijedi još jedan događaj u 
sklopu “Radobojskih ljetnih do-
gađanja”, ‘Kampiranje za djecu’ 
za dobnu skupinu od sedam do 
14 godina. Održat će se u subotu, 
24. kolovoza s početkom u 18 sati 
kod Planinarskog doma u Rado-
boju, na adresi Radoboj 157a.  

Kampiranje je besplatno i 
provodit će se pod vodstvom i 
nadzorom članova Hrvatskog pla-
ninarskog društva Radoboj i tra-
jat će sa subote na nedjelju, do 10 
sati. Za djecu će biti organizira-
no pripovijedanje priča, druženje, 
igra i zabava uz logorsku vatru. 

Potrebno je sa sobom uze-
ti vreću za spavanje, odjeću, sred-
stvo protiv komaraca i noćnu 
lampicu ili bateriju. 

Radi organizacije kampiranja 
obavezne su predbilježbe do sri-
jede, 21. kolovoza, na broj telefo-
na: 091/924-8703 (Marija). (kk) n

 » radoboj

Uskoro kreće 
‘Kampiranje 
za djecu’ 

U Nacionalnoj i sveučiliš-
noj knjižnici u Zagrebu 
gradonačelnik Krapi-

ne i saborski zastupnik Zoran 
Gregurović i ministar demo-
grafije i useljeništva Ivan Šipić 
30. srpnja potpisali su Ugovor 
u sklopu Pilot projekta - Javni 
poziv jedinicama lokalne sa-
mouprave za sufinanciranje 
provedbe edukativnih, kultur-
nih i sportskih aktivnosti dje-
ce predškolske dobi i djece od 
I. do IV. razreda osnovne škole.  

Gradu Krapini odobrena su 
najveća sredstva u Krapinsko - 
zagorskoj županiji u iznosu od 
35.595,23 eura. Projekt “Učimo 
i rastimo uz glazbu“ obuhva-
ća program folklornog stva-
ralaštva i tamburaške sekcije 
za djecu predškolske dobi te 
program tamburaške sekcije 
za djecu od I. do IV. razreda 
osnovne škole.  

Predviđena je i nabava in-
strumenata i dodatne opre-
me: violina, pijanino, klavirska 
klupa, harmonika s remenjem 
i futrolom, klasična gitara, 
univerzalna pneumatska sto-
lica, stalak za note s torbom, 
set glazbenih udaraljki s tor-
bom, wireless mikrofon set i 
mikrofonski kabel od tri me-
tra te dvije bisernice, dvije bul-

garije, čelo, tamburaški bas, E 
brač, dva brač standa te osta-
la glazbena oprema (komplet 
žica, štimera, koferi i trzalice) 
namijenjenih za tamburašku 
sekciju Osnovne škole Augu-
sta Cesarca u Krapini. 

Ovaj projekt omogućit će 
kroz program folklornog stva-
ralaštva i tamburaške sekcije 
upoznavanje djece s dječjim 
tradicijskim igrama, igrama 
s pjevanjem, pjesama naših 
krajeva i narodnim običajima. 

Kroz igru i zabavu djeca će se 
upoznati s osnovama glazbe-
nih znanja i vještina, instru-
mentima, osnovama folklora 
i igara s pjevanjem te će ra-
zviti ljubav prema glazbenom 
stvaralaštvu. (kk) n

 » za projekt “učimo i rastimo kroz glazbu“ kojim će se nabaviti tamburaški instrumenti 

Gradu Krapini odobreno 35.500 
eura za predškolce i osnovce

 » radovi bi trebali završiti do kraja listopada

PREGRADA: Počela sanacija 
klizišta u ulici Vrhi Pregradski
Započela je sanacija kli-

zišta u ulici Vrhi Pre-
gradski na području 

Pregrade, a radove je sa služ-
benicama Upravnog odjela 
za financije i gospodarstvo 
Grada Pregrade zaduženim 

za provedbu projekta, obi-
šao gradonačelnik Marko 
Vešligaj. 

izvođač radova je tvrt-
ka ‘Vodoprivreda-Zagorje 
d.o.o.’, koja je izabrana na te-
melju provedenog postupka 

javne nabave. Ukupna ugovo-
rena vrijednost radova iznosi 
150.773,70 eura bez PDV-a koji 
se u potpunosti financiraju iz 
gradskog proračuna. 

Radovi bi prema pred-
viđenom roku, treba-
li trajati do kraja listopada 
ove godine. 

- Ovim putem molimo 
građane za razumijevanje i 
strpljenje tijekom trajanja 
radova. Moguće su privre-
mene promjene u promet-
nom režimu, buka i povre-
mena ograničenja u pristupu 
određenim dijelovima pod-
ručja - kažu iz Grada. (kk) n

Mještani Zlatar Bistrice te svi 
korisnici Hrvatskog zavoda za so-
cijalni rad, Područnog ureda u 
Zlatar Bistrici, ovim se putem 
obavještavaju da je Općina Zlatar 
Bistrica dana 10. srpnja ove go-
dine zaprimila obavijest o raski-
du Ugovora o zakupu poslovnog 
prostora na adresi Ulica Stjepa-
na Radića 2 u Zlatar Bistrici gdje 
je bila dosadašnja adresa Područ-
nog ureda za socijalni rad, zbog 
potrebe za većim prostorom.

Sukladno tome, Područni 
ured za socijalni rad (prije po-
znat kao Centar za socijalnu skrb 
Zlatar Bistrica) od 1. kolovoza na-
stavlja svoj rad na novoj adresi u 
Zlataru, Ulica Kralja Petra Kreši-
mira 25, 49250 Zlatar. (kk) n

 » zlatar bistrica 

Centar za 
socijalnu skrb 
na novoj adresi

Projekt će kroz program folklornog stvaralaštva i tamburaške sekcije omogućiti 
upoznavanje djece s dječjim tradicijskim igrama, igrama s pjevanjem, pjesama naših 
krajeva i narodnim običajima

Ugovor su u Zagrebu potpisali gradonačelnik Krapine i saborski zastupnik Zoran Gregurović i ministar 
demografije i useljeništva Ivan Šipić
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Auto klub ‘Delta sport’ 
iz Zagreba u suradnji s 
Krapinsko – zagorskom 

županijom te Općinama Ku-
mrovec, Desinić, Tuhelj i Za-
gorska Sela organizira i ove 
godine automobilističku pri-
redbu ‘13. MOTUL Rally Ku-
mrovec 2024.’ koji će se odr-
žati od 5. do 7. rujna.  

Ovim putem organizatori 
su pozvali na razumijevanje i 
podršku kako bi sportska pri-
redba protekla u najboljem 
redu sa sportskim i fair-play 
navijanjem za sve rally posa-
de koje će doći iz cijele Hrvat-
ske i inozemstva.   

U petak, 6. rujna organizi-
rat će se Probni brzinski ispit/
Shakedown ‘Kladnik’ i brzin-

ski ispit ‘Tuhelj’ pa će pro-
metnice Kumrovec – Kladnik 

– Vidikovac – Kumrovec biti za-
tvorene od 12 do 16 sati, a pro-
metnica Kumrovec - Kladnik – 
Velinci - Lenišće - Prosenik će 
od 16.30 do 22.30 sati isto tako 
biti zatvorena. 

Dan nakon, u subotu je 
predviđen brzinski ispit ‘Ku-
mrovec’ pa će prometnica 
Ulica Ravno Brezje – Razdr-
to Tuheljsko – Ravno Brezje 

– Kladnik - Kumrovec – Do-
nji Škrnik - Gornji Škrnik biti 
privremeno zatvorena od 10 
do 20 sati.  

Također Ulica Josipa Broza 
(Kumrovec) za potrebe zatvo-
renog parkirališta, svečanosti 
otvorenja i ciljne ceremonije 

bit će privremeno zatvorena 
za promet od petka do subote 
od 17 do 22 sata.  

Uz to, iz organizacije mole 
stanovnike koji žive na po-
dručju navedenih mjesta ili 
koriste ceste koje će biti pri-
vremeno zatvorene, na punu 
suradnju u navedenom vre-
menu tako da zatvore vra-
ta na svim ulazima u dvori-
šta, posebnu pažnju posvete 
brizi o djeci, domaćim živo-
tinjama i kućnim ljubimcima 
koje se savjetuje držati u za-
tvorenim prostorima. Također, 
stanovnike se moli da sklone 
svoja vozila s cesta i ako na-
stupe posebne okolnosti da se 
obrate najbližem sucu ‘Safety 
Marshal’. (kk) n

Općina Zlatar Bistrica na svojim mrežnim stranicama objavi-
la je poziv svim mještanima, ali i dragim prijateljima na pro-
slavu Lovrečevog u Lovrečanu koje je na rasporedu danas. 

Sam početak proslave predviđen je u 11 sati kada će se održati 
sveta misa u Kapeli Sv. Lovre u Lovrečanu, a nakon mise nastavit će 
se druženje u parku ispred Kapele.  

Iz Općine naglašavaju kako sve posjetitelje očekuje besplatan lo-
vački gulaš, grah i piće. 

Podršku ovom veselom tradicionalnom druženju pruža načelni-
ca Vesna Mikulec i udruge s područja općine Zlatar Bistrica - Udru-
ga umirovljenika Zlatar Bistrica, Udruga vinogradara, vinara i po-
drumara Cetin i Lovačka udruga ‘Šljuka’. (kk) n

 » podršku veselom druženju pruža načelnica mikulec i općinske udruge

Svi danas na Lovrečevo u Lovrečanu

 » iz organizacije su poslali posebnu obavijest za stanovnike uz stazu 

Ostalo je još malo do ‘13. MOTUL Rallyja Kumrovec’
Oktanski spektakl na rasporedu je od 5. do 7. rujna, a tih će dana brojne prometnice biti zatvorene, stoga je važno 
da se s detaljnim rasporedom upoznate na vrijeme - donosimo ga u nastavku

Iz Općine Zlatar Bistrica naglašavaju kako sve 
posjetitelje očekuje besplatan lovački gulaš, 
grah i piće

Protekle nedjelje održana je godišnja posveta kapele svete 
Katarine u Jakšincu na području Gornje Stubice.  

Svetu misu predvodio je velečasni Ivan Levak, a svojim 
nastupom okupljene je animirao Puhački orkestar Vatrogasne 
zajednice Općine Gornja Stubica. (kk) n

 » gornja stubica

Posvećena kapela sv. Katarine u Jakšincu
Misu je predvodio vlč. Ivan Levak, a svojim 
nastupom okupljene je animirao Puhački orkestar 
Vatrogasne zajednice Općine Gornja Stubica
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Grad Novi Marof i u svom 
je ovogodišnjem prora-
čunu osigurao sredstva 

za potpore male vrijednosti za 
ulaganje u materijalnu imovi-
nu na poljoprivrednim gospo-
darstvima u 2024. godini.

Riječ je o potporama za 
izgradnju, rekonstrukciju ili 
adaptaciju gospodarskih zgra-
da za poljoprivrednu proi-

zvodnju na poljoprivrednom 
gospodarstvu, kupnju, građe-
nje i opremanje plastenika i 
staklenika, kupnju nove me-
hanizacije i opreme namije-

njenih obavljanju poljopri-
vredne djelatnosti, kupnju 
ograda za nasade i životi-
nje, kupnju zaštitnih mreža 
i ostale opreme za zašti-
tu od vremenskih neprilika 
te kupnju sustava za navod-
njavanje u plasteniku, odno-
sno stakleniku.

Nakon što su se javili na 
javni poziv, pravo na potpo-

ru ostvarilo je 38 poljopri-
vrednika kojima će se uku-
pno dodijeliti 44.990 eura 
za mjeru ‘Potpore za ulaga-
nje u materijalnu imovinu na 

poljoprivrednim gospodar-
stvima’. Najviša pojedinačna 
potpora iznosi 2000, a naj-
niža 164 eura.

Gradonačelnik Siniša Jen-
kač istaknuo je da su potpore 
male vrijednosti jedna od mje-
ra kojima Grad nastoji pomo-
ći svojim poljoprivrednicima. 

– S obzirom na brojne ne-
predvidive faktore, prirod-
ne nepogode kojima sve če-
šće svjedočimo, poput tuče, 
poplave, suše i vjetra, ključno 
je da Grad na ovaj način pru-
ži podršku poljoprivrednicima 
kako bi se što lakše nosili sa 
svim tim izazovima i kako bi 

mogli nastaviti s poljoprivred-
nom proizvodnjom – rekao je 
Jenkač. Sredstva za potporu 
male vrijednosti isplatit će se 
nakon potpisa ugovora o do-
djeli potpore male vrijednosti 
između Grada Novog Marofa i 
korisnika koji su ostvarili pra-
vo na potporu. (kk) n

 » novi marof

Grad daje 45.000 eura potpore male 
vrijednosti poljoprivrednicima
Pravo na potporu ostvarilo je 38 
poljoprivrednika. Najviša pojedinačna 
potpora iznosi 2000, a najniža 164 eura

Varaždin i Čakovec najbolji 
po broju zaposlenih na 
1000 stanovnika

Portal Gradonačelnik.hr 
analizirao je posljednje 
podatke Državnog zavo-

da za statistiku koji se odnose 
na broj zaposlenih u gradovi-
ma u odnosu na broj stanovni-
ka. Prema podacima, Varaždin 
i Čakovec najjači su gradovi u 
Hrvatskoj po broju zaposlenih 
u odnosu na broj stanovnika u 
protekloj godini, a najveći rast 
je zabilježen u Zadru i Novalji. 

Prema broju zaposlenih 
na svakih 1000 stanovnika, 
Varaždin je sa 703 zaposlena 
na vodećem mjestu, slijedi 
Čakovec sa 654, zatim Prelog 
(593), Sveta Nedelja (534), Za-
bok (534), Bakar (504) i Zadar 
(501). Listu još čine Poreč, Ko-
privnica i Beli Manastir s 478, 
odnosno, 475 i 471 zaposlenih 
na svakih tisuću stanovnika. 

Rast broja zaposlenih u 
2023. godini zabilježio je uku-
pno 81 grad, a prema trendu 
rasta izraženom u apsolut-
nim brojkama prednjači Za-
dar koji je ostvario povećanje 
od 9294 zaposlena u odnosu 
na godinu ranije.  

Ukupno je lani registrira-
no 1.102.284 zaposlenih radni-
ka dok ih je u 2022. bilo zapo-
sleno 1.069.937 radnika. (kk) n

 » i zabok je ušao u top 5
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Općina Donja Voća po-
slala je poziv za pčelare 
s područja općine Do-

nja Voća na podnošenje iska-
za interesa za potporu pče-
larske proizvodnje. Potpora 
iznosi pet kilograma šećera 
po pčelinjoj zajednici. Mogu-
će je ostvariti potporu za naj-
više 30 pčelinjih zajednica po 
jednom pčelaru. 

Iskaz interesa za potpo-
ru se podnosi sve do 26. ko-
lovoza na mail maja.eric@
voca.hr ili dostavom u Jedin-

stveni upravni odjel Općine 
Donja Voća, popunjavanjem 
prijavnog lista te dostavom 
Potvrde o upisu u evidenci-
ju pčelara i broju košnica za 
2024. godinu Hrvatskog pče-
larskog saveza.  

Potporu mogu ostvari-
ti pčelari s područja općine 
Donja Voća, koji imaju pod-
mirene sve dospjele obave-
ze prema Općini Donja Voća 
i korisnici su usluge organi-
ziranog sakupljanja komu-
nalnog otpada. (kk) n

 » pet kila šećera po pčelinjoj zajednici 

Općina Donja 
Voća daje potpore 
pčelarima  

Zabok

“ 
 S obzirom na brojne 

nepredvidive faktore, prirodne 
nepogode kojima sve češće 
svjedočimo, ključno je da Grad 
na ovaj način pruži podršku 
poljoprivrednicima”

 SINIŠA JENKAČ - gradonačelnik
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gme. Stoga nam je članica 
tima, 23-godišnja Ana iz Stu-
bičkih Toplica, ispričala kako 
je to biti ‘nježniji spol’ u ne-
čem što se na prvu ruku čini 
kao muška igra. 

U turbulentnom vreme-
nu za Hrvatsku kada 
se najavljuje ponov-
no uvođenje, ili toč-

nije rečeno obnavljanje, s ob-
zirom na to da nikada zapravo 
nije bio ukinut već samo sus-
pendiran, obveznog vojnog 
roka, mišljenja javnosti nikad 
nisu bila više podijeljena.  

U nedostatku takve obuke, 
ali i zbog čisto sportskih razlo-
ga i želje za ispucavanjem stre-
sa nagomilanog na svakod-
nevnim poslovima, okupila se 
ekipa iz Airsofta Exiles koja je 
uzela stvari u svoje ruke i spo-
jila ugodno s korisnim. 

hobi ili sport
Kako bismo točno saznali što 
je to Airsoft, MilSim i zašto se 
to može ili ne može nazvati 

sportom, odlučili smo sjesti s 
ekipom Exiles netom po zavr-
šenom treningu u Poznanovcu 
kod starog dvorca.  

- Airsoft je prije svega u Hr-
vatskoj samo hobi koji je za-
pravo vojno simulacijski sport, 
a bazira se na replikama pra-
vih pušaka, no naše ispalju-
ju kuglice određene jačine - 
objašnjava predsjednik tima 
Exiles, Zabočanin Filip Deak. 

 » naizgled prave puške i ekipa u vojnim uniformama oko starog dvora poznanovec - to može biti samo jedno

UPOZNAJTE AIRSOFT TIM EXILES: 
Znaju nam zvati policiju, ali starija 
ekipa je impresionirana s nama 

Odmah na početku pri-
mijetili smo kako su oni mla-
da ekipa, ali isto tako jako 
raznovrsna koja uključuje pu-
nopravno i djevojke, bez sti-

Svi koji žele probati airsoft replike ili postaviti pitanja direktno 
timu imat će priliku za to već idućeg tjedna na ‘Ljetnoj pozornici 
grada Oroslavja’ gdje će Exiles imati svoju kućicu kod parka 
Vranyczany, a doći će u full opremi

“ 
 Airsoft je prije svega u 

Hrvatskoj samo hobi koji je 
zapravo vojno simulacijski 
sport, a bazira se na replikama 
pravih pušaka. Replike su 
doslovce 1 kroz 1, reproducirana 
originalna puška, a može kupiti 
za od 120 do 1500 eura”

 FILIP DEAK - predsjednik tima Exiles

Nikola Turin
info@kajkavskekronike.hr
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Poznanovcu organizirao ‘Dan-
ger zone’ koji tamo treniraju 
svake druge nedjelje, a mi im 
se pridružimo na par sati. Time 
se spremamo za MilSim koji su 
svega par puta godišnje, gdje 
se taj ‘role play’ aspekt shvaća 
ozbiljnije pa znamo tko je glav-
ni, tko što radi – kazao je Filip 
naglasivši kako oni nisu klub 
već samo tim kako bi zadrža-
li zabavni i ležerniji način igre, 
premda imaju svoje uniforme.

- Shvaćamo to kao hobi, 
opušteno bez prevelikih oba-
veza, da na kraju tjedna kako 
tko uhvati vremena za ispuca-
vanje – nadovezala se Ana.

Mnogi znaju danas za pa-
intball, dok je airsoft još uvi-
jek nepoznanica, pa nam je 
tim objasnio razliku izme-
đu ova dva na prvu slična na-
čina pucačine.

- Jedina mana kod Airsofta 
je što treba imati svoju opremu 
i biti punoljetan. Jer kad dođe-
te na teren obavezne su zaštit-
ne naočale i kill rag za kad vas 
netko pogodi, sami stavljate 
oznaku na sebe. A i sve ozljede 
na terenu su vlastita odgovor-
nost. Ipak, sve je to neprocje-
njivo u usporedbi s adrenali-
nom koji dobiješ - kazala je 

- Oduvijek me zanimalo 
oružje, jer odrastajući s dje-
dom koji je bio lovac, bilo je 
lako zavoljeti to, a s obzirom 
na to kako volim životinje, ne 
bi ih htjela ubijati tako da je 
ovo došlo kao naručeno. Još k 
tome je super ispušni ventil jer 
igramo u prirodi, a naravno i 
zbog druženja i svi smo složni 
što me se opet jako dojmilo – 
govori nam Ana ističući kako je 
ravnopravna, a Filip se nadove-
zao kazavši kako imaju nepisa-
no pravilo da djevojke ne pla-
ćaju evente jer je cilj imati što 
više raznovrsnih sudionika. 

milsim
Zanimalo nas je onda kakvi 
su to eventi jer u kontekstu 
sporta to bi zapravo bile uta-
kmice i što se to događalo taj 
dan oko dvorca.

- Mi to zovemo treninzi, 
odnosno pripreme za velike 
evente koji nerijetko traju i po 
24 sata te su pravi MilSim (eng. 
Vojna simulacija). Želja nam je 
uvijek vidjeti kako timski di-
šemo, kako implementiramo 
prave taktike koje koriste po-
licija i vojska i da ih pretvori-
mo u naše prednosti. Naravno, 
uz to ide i druženje, kakvo je u 

Ana, a Filip se osvrnuo na onaj 
malo bolniji dio igre:

- U najviše slučajeva niti ne 
osjetiš kuglicu s 60 metara koja 
te pogodi u prsluk, ali ako po-
godi kožu, naravno bude malo 
crveno i to je to. Sve to rješava-
mo kroniranjem replika, kako 
ne bi bile prejake i pazimo na 
udaljenost s koje smijemo ga-
đati. Primjerice, snajperi koje 
koristimo mogu biti precizni 
na preko 100 metra, pa ih ne 
koristimo ispod 30 - objašnja-
va Filip, a Ana dodaje kako joj 
je najveća sigurnost kad se ci-
jela opremi pa može ići na bilo 
koji zadatak.

Kad god se skupi neka eki-
pa obučena u kamufliranu 
odjeću to sigurno kod okoli-
ne postavi bezbroj upitnika 
iznad glave, ali i može utjera-
ti strah u kosti.

- U nekim slučajevima ko-
ristimo i pirotehniku kao što 
su dimne bombe ili tagice koje 
su nalik ručnim bombama, ali 
su one više kao petarde, samo 
kad eksplodiraju bacaju kugli-
ce van pa nam neki znaju zvati 
policiju, ali mi svaki susret pri-
javimo ili čak ako doma imamo 
replike vani, obavijestimo ih ili 
mailom, ili pozivom da smo taj 
dan tu i tu. A s druge strane, po-
gotovo ljude od preko 50+ go-
dina itekako zanima što mi to 
radimo i uvijek imaju sto pita-
nja – govori Filip dodavši kako 
je većinom ljudima lijepo vi-
djeti tu slogu.

prilika za probati
A svi koji žele probati airsoft re-
plike ili postaviti pitanja direk-
tno timu imat će priliku za to 
već idućeg tjedna na ‘Ljetnoj 
pozornici grada Oroslavja’ gdje 
će Exiles imati svoju kućicu kod 
parka Vranyczany te će, kako 
nam kažu, doći u full opremi.

- Replike su doslovce 1 kroz 1, 
reproducirana originalna puš-
ka. Ako imamo primjerice M4, 
onda imamo i M4 repliku koja 
ispaljuje kuglice. Rađene su od 
kvalitetnih materijala te već 
graniče s pravom umjetnošću. 
U Oroslavju će ljudi imati i prili-
ke probati pucati na mete – ka-
zao nam je Filip.

Naravno, svaki sport izi-
skuje i financijska ulaganja 
koja kod ovakvih replika nisu 
ni malo beznačajna. Ipak, eki-
pa nas uvjerava kako sve ovisi 
što pojedinac želi.

- Replika se može kupiti od 
120 do 1500 eura, ovisno o pre-
ferencijama. Za početak je pak 
dovoljna kvalitetna zaštita za 
oči koja se kreće od oko 40 eura, 
a podrazumijeva balističke voj-
ne naočale kako se ne bi raspr-
snule kod udaraca, za lice treba 
marama, a ostalo može se biti u 
trapericama i majici. Neka sre-
dina je oko 200 eura za poče-
tak - govori nam Filip koji se i 
osvrnuo na svoju opremu do-
davši kako svoj ‘arsenal’ svaki 
mjesec nadopunjuje pa je do-
sad uložio podosta s obzirom 
na to da ima dvije replike, AR-
15, MP5, dva pištolja, prsluk i 
zimsku te ljetnu opremu s ko-
jom se spaja s prirodom kako 
bi bio teže uočljiv.

igranje uloga
Jedna stvar koji ih sve spa-
ja jest ta ljubav prema vojsci 

i premda se oni ‘igraju uloga’ 
svakako podržavaju uvođenje 
vojnog roka.

- Definitivno sam za voj-
ni rok, ako ništa, barem zbog 
discipline jer svatko bi trebao 
znati barem nešto o oružju jer 
se nikad ne zna. A i da se zna 
složiti krevet jer danas muško 
više nije muško - kazala je Ana, 
a s njom se složio Filip osvr-
nuvši se na sličnosti MilSim i 
prave vojske.

- Jedino u čemu smo slični 
su taktike koje koristimo i na-
čin komunikacija preko radio 
veza. Inače, dolaze nam dosta 
bivši vojnici pa čak i specijal-
ni policajci iz Lučkog na tre-
ning te svoja znanja prebacu-
ju na nas. Sve je free, a svatko 
će dati primjer kako nešto na-
praviti bolje i to se kroz tre-
ning usavršava - kazao je Filip 
priznavši kako za airsoft nije 
potrebna tolika fizička spre-
mnosti, no ipak se treba moći 
probiti do terena.

Tim Exiles nakon Oroslavja 
već ima na rasporedu idući tre-
ning koji će biti u Lepoglavi s 
Udrugom ‘Pas klub’ koja ima i 
svoj muzej Domovinskog rata.

- Sve starta s buđenjem u 
šest sati, dolaze i drugi timo-
vi i vanjski freelanceri ili pak 
grupe prijatelja. Zatim, dobije-
mo zadatak koji odrađujemo i 
ovisno o tome se sve boduje. U 
Lepoglavi ćemo imati i ‘medic’ 
tim koji nas može ‘izliječiti’ u 

slučaju pogotka, ako na vrije-
me stignu. Ako ne onda se vra-
ćamo u bazu i za 10 minuta mo-
žemo ponovno u igru. Većinom 
nam ipak nije rezultati bitan 
već zabava - pojašnjava Filip.

Za kraj nam se ekipa osvr-
nula na budućnost ovog za sad 
hobija, koji sve više ide prema 
pravom sportu, a možda jed-
nom i olimpijskom sportu.

- Treba sve u životu proba-
ti, doći vidjeti i uvjeriti se kako 
nešto novo nije uvijek strašno. 
Replike ne grizu, a mi ćemo 
vam pokazati kako se njom 
pravilno barata – govori Filip, 
a Ana dodaje:

- Spoj je to adrenalina, pri-
rode i dobrog društva. Teško 
da će postati olimpijski sport 
s obzirom na trajanje jednog 
meča i površine koja je nerijet-
ko i 30 kilometara. Ipak samo 
je nebo granica, a mi očekuje-
mo u Hrvatskoj uskoro prizna-
vanje sporta - zaključuje Ana. n

“ 
 Kad dođete na teren obavezne 

su zaštitne naočale i kill rag 
za kad vas netko pogodi. Sve 
ozljede na terenu su vlastita 
odgovornost. Ipak, sve je to 
neprocjenjivo u usporedbi s 
adrenalinom koji dobiješ”

 ANA - članica tima Exiles

Ana
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Uoči Dana domovinske 
zahvalnosti i Dana hr-
vatskih branitelja, od-

lukom predsjednika Republike 
Zorana Milanovića, Posebna 
jedinica policije Kumrovec od-
likovana je Redom Nikole Šu-
bića Zrinskog. Riječ je o odli-
kovanju Republike Hrvatske 
koje zauzima deveto mjesto u 
važnosnom slijedu hrvatskih 
odlikovanja. Red je ustanov-
ljen 1995. godine i dodjeljuje 
se hrvatskim i stranim držav-
ljanima za junački čin u ratu, 
izravnoj ratnoj opasnosti ili 
iznimnim okolnostima u miru. 

– Iznimno smo sretni i po-
nosni što su dečki primili to 
visoko odlikovanje, jer su to 
apsolutno zaslužili svojim dje-
lovanjem po svim crtama bojiš-
nice od samih početaka rata za 
samostalnost – poručio je na-
čelnik Kumrovca Robert Šplajt 
preko društvenih mreža. 

povijest u crticama
Inače, Jedinica za posebne 
namjene MUP-a RH Kumro-
vec ustrojena je u studenom 
1990. godine pod nazivom 
Posebna jedinica policije Ku-
mrovec. Od 20. do 27. stude-

noga 1990. u bivšoj Političkoj 
školi u Kumrovcu okupljali su 
se dragovoljci uglavnom iz Bo-
sne i Hercegovine. Po ustroja-
vanju je započela intenzivna 
vojno – policijska obuka, koja 
se sastojala od psiho – fizič-
ke pripreme, taktičkih radnji 
i poznavanja naoružanja s na-
stavom gađanja.

Početkom 90-ih Jedinica 
je služila u obrani suverenite-
ta i teritorijalne cjelovitosti Hr-
vatske. Početkom siječnja 1991. 
pripadnici Jedinici napustili su 

bazu Kumrovec i rasporedili se 
se na položaje u zoni Grada Za-
greba, spremni za odlučni od-
govor na eventualni pokušaj 
vojnog udara JNA. Nakon poli-
tičkih dogovora i smirivanja sta-
nja, postrojba se vratila u bazu 
i nastavila s daljnjom obukom i 
redovitim zadaćama. Jedna od 
zadaća postrojbe bila je osigura-
nje vitalnih objekata u Zagrebu.

Sudjelovali su u prvim bor-
benim operacijama u Pakracu i 
akciji Plitvice zajedno s ATJ Luč-
ko, nakon čega je dio pripadnika 

raspoređen u okolicu Dubrovni-
ka s ciljem zaštite krajnjeg juga 
Hrvatske. U travnju 1991., dva-
desetak pripadnika je u Starom 
dvorcu Vinica kod Varaždina 
u suradnji s lokalnim vlastima 
provodilo obuku policijske po-
strojbe (kasnije Gardijske briga-
de na tom području).

Sredinom svibnja 1991., dva-
desetak pripadnika otišlo je s 
generalima Antom – Zorisla-
vom Rosom i Miljenkom Filipo-
vićem te se ustrojila Specijalna 
postrojba MORH-a ‘Bojna Zrin-
ski’. Nakon ustrojavanja Zbora 
narodne garde, oko 130 pripad-
nika otišlo je u Resnik kod Spli-
ta te činilo okosnicu za ustroja-
vanje 4. gardijske brigade, drugi 
kontingent od oko 130 pripadni-
ka otišao je u Trstenik kod Za-
greba i činio okosnicu za ustro-
javanje 2. gardijske brigade, dok 
je tridesetak pripadnika otišlo 
na Pantovčak u Predsjedniko-
vu počasnu gardu. (kk) n

 » velika čast: jedinica je odlikovana redom nikole šubića zrinskog

Predsjednik Milanović odlikovao 
Posebnu jedinicu policije Kumrovec
Riječ je o odlikovanju RH koje zauzima 
deveto mjesto u važnosnom slijedu 
hrvatskih odlikovanja. Red je ustanovljen 
1995. godine i dodjeljuje se hrvatskim i 
stranim državljanima za junački čin u ratu, 
izravnoj ratnoj opasnosti ili iznimnim 
okolnostima u miru

 » hvidra zabok obilježila dan pobjede i domovinske zahvalnosti i dan hrvatskih branitelja 

“Brojni Zagorci su u Domovinskom 
ratu dali svoje živote i zdravlje” 
Središnji je dio obilježavanja blagdana bila sveta misa koja je služena u Crkvi Uzvišenja Svetog Križa. Predvodio ju 
je župnik svetokriški, vlč. Vladimir Drnetić

U Svetom Križu Začre-
tju, uoči Dana pobjede 
i Domovinske zahval-

nosti te Dana hrvatskih brani-
telja, zabočka je HVIDRA, uz 
nazočnost velikog broja svojih 
članova kao i članova drugih 
braniteljskih udruga s područ-
ja KZŽ, prošle nedjelje obilje-
žila “svoj” dan.

Zagorci, članovi Udruge, 
koji su u Domovinskom ratu 
dali ono najvrijednije što su 
imali, svoje zdravlje, uoči su 
blagdana kojeg s pravom svo-

jataju, i to baš kako priliči, pod-
sjetili na žrtvu koju su hrvatski 
branitelji, a među njima i pre-
ko 11.000 Zagoraca, dali za slo-
bodu Domovine.

Središnji je dio obilježava-
nja blagdana bila sveta misa 
koja je služena u Crkvi Uzviše-
nja Svetog Križa. Župnik sveto-
kriški, vlč. Vladimir Drnetić, u 
svojoj je nadahnutoj propovi-
jedi istaknuo značaj i veličinu 
žrtve koju su prinjeli hrvatski 
branitelji u obrani, a potom i 
u oslobađanju Domovine te za-

hvalnost za to. Posebno pak je 
na kraju svoje propovjedi na-
glasio značaj i potrebu ljubavi 
koju trebamo pokazivati prema 
Bogu, čovjeku i Domovini. 

Druženje svih okupljenih 
branitelja nakon mise nastav-
ljeno je potom u Klubu HVI-
DRA-e, gdje su se branitelji, uz 
nazočnost načelnika Svetog 
Križa Začretja Marka Kosa i žu-
pnika Drnetića, prigodno pri-
sjetili svojih ratnih dana, ali i 
onih kojih, nažalost, više nema 
tu. (Zdravko Senčar) n

“ 
 Iznimno smo sretni i ponosni 

što su dečki primili to visoko 
odlikovanje, jer su to apsolutno 
zaslužili svojim djelovanjem po 
svim crtama bojišnice od samih 
početaka rata za samostalnost”

 ROBERT ŠPLAJT - načelnik Kumrovca
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Stjepan Kočiš umirovlje-
ni je policajac, a po stru-
ci bravar. Njegov je hobi 

vrlo rijedak u Međimurju, a to 
je obnova i popravljanje starih 
klasičnih automobila. U njego-
vom dvorištu u Prelogu posje-
tila ga je ekipa eMedjimurja 
gdje ih je dočekao s dva pre-
divna klasika iz osamdesetih 
godina – katricom (Renault 4 
GTL) i Volkswagen Transpor-
terom T3. 

počelo s kadettom
- Sve je počelo s Opel Ka-
dettom koji sam kupio od pr-
vog vlasnika i obnovio. Kada 
sam ga vozio, ljudi su se okre-
tali, primjećivali su njego-

vu ljepotu i to mi se svidje-
lo. Učlanio sam se u Oldtimer 
klub Međimurje i počeo vozi-
ti na mitinge - opisuje Stjepan 

svoju ljubav prema klasičnim 
automobilima.

mercedes za mladence
Kako je mjesto u njegovoj ga-
raži ograničeno, prodao je 
svoj Kadett te je tijekom ne-
koliko godina obnovio i pro-
dao nekoliko katrica, ali i sta-
ri Mercedes. 

- Mercedes je bio vrlo po-
pularan među mladencima. 
Kada sam još mogao, vozio 
sam ih na svadbama, u kolo-
ni - prisjeća se Stjepan.

T3 je ekipi eMedjimurja 
upao u oko koliko je očuvan, 
kao da je upravo sišao s pro-
izvodne trake. U Transpor-
ter je Stjepan ugradio klimu, 

televizor, frižider, ima i ten-
du za kampiranje. Na pitanje 
je li bio na moru s T3, Stje-
pan odgovara: 

- Svake godine nam je 
gušt u 9. ili 10. mjesecu oti-
ći nekamo u T3. Ako je po-
trebno, kampiramo i u njemu 
- rekao je. 

Pitali su ga za kraj planira 
li obnoviti još koji automobil. 

- Sada sam već i stariji i 
umoran i ne mogu se više to-

liko baviti obnovom. Ova ka-
trica, peta koju sam obnovio, 
i T3 će ostati. Dobio sam po-
nude za njih, ali nema tih no-
vaca. Previše je ljubavi, vre-
mena i truda uloženo u njih 
- kaže Stjepan te dodaje kako 
mu hobi obnavljanja automo-
bila koristi i za dušu: 

- Bolje da popravljam i ču-
vam stare automobile, nego 
da u krčmi pijem - zaklju-
čuje. (kk)  n

 » stjepan kočiš iz preloga gaji ljubav prema klasicima

“Nema tog novca za koji bih 
prodao svoje limene ljubimce”
Sve je počelo s Opel Kadettom kojeg je kupio od prvog vlasnika i obnovio. Kako kaže, kada ga je vozio, ljudi su se 
okretali, primjećivali su njegovu ljepotu i to mu se svidjelo

“ 
 Bolje da popravljam i čuvam 

stare automobile, nego da u 
krčmi pijem”

 STJEPAN KOČIŠ

https://emedjimurje.net.hr/
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Općina Đurmanec je i ove 
godine realizirala pro-
jekt “Ocjenjivanje naj-

ljepše okućnice i najljepšeg 
vrta na području općine Đur-
manec“, kojem je osnovni cilj 
poticanje i nagrađivanje ure-
đivanja javnih i privatnih po-
vršina na području općine 
Đurmanec.

Povjerenstva za ocjenjiva-
nje najljepše okućnice i naju-
ređenijeg vrta su tijekom ci-
jelog ljeta u nekoliko navrata 
obilazili područje općine i vr-
šili uvid na terenu te prikuplja-
li podatke i dojmove potrebne 
za ocjenu okućnica-dvorišta te 
pratili uređenje vrtova na ci-
jelom području općine su-
kladno utvrđenim kriterijima 
ocjenjivanja.

Kriteriji ocjenjivanja za naj-
ljepšu okućnicu bili su ukupan 
izgled dvorišta-okućnice, origi-
nalnost uređenja, čistoća, opre-
mljenost, krajobrazno uređe-
nje, funkcionalnost površine 
te usklađenost s okolnim pro-
storom i objektom, a nakon ni-
malo lakog posla Povjerenstvo 
za odabir najljepše okućnice je 
odabralo sljedeće dobitnice:

najljepša okućnica:
1. Mjesto: Jasna Leljak, 

Ravninsko 35
2. Mjesto: Branka Hmeli-

na, Prigorje 119
3. Mjesto: Marija Petro-

vić, Hromec 94
Kriteriji ocjenjivanja za 

najljepši-najuređeniji vrt su 
bili ukupan izgled vrta, ure-
đenje, čistoća, funkcional-
nost površina te kvaliteta i 
izgled povrtnih kultura, a 
nakon ocjene svih kriterija 
Povjerenstvo za odabir naj-
uređenijeg vrta odabralo je 
sljedeće dobitnice:

najljepši vrt: 
1. mjesto: Ljubica Božić, 

Donji Macelj 92
2. mjesto: Marijana Topo-

lovec, Donji Macelj 129
3. mjesto: Gordana Varja-

čić, Podbrezovica 59
Dobitnicama priznanja će 

povodom obilježavanja Dana 
Općine, župe i škole sljedeće 
godine biti svečano uručene 
novčane nagrade i prigodna 
priznanja, a ovim putem im 
čestitamo na njihovom trudu 
i zalaganju. (kk) n

 » odabrane najljepše okućnice i vrtovi na području općine đurmanec

Najljepšu okućnicu ima Jasna 
Leljak iz Ravninskog, a najljepši 
vrt Ljubica Božić iz Donjeg Maclja
Dobitnicama priznanja će povodom 
obilježavanja Dana Općine, župe i škole 
sljedeće godine biti svečano uručene 
novčane nagrade i prigodna priznanja

Jasna Leljak

Ljubica Božić

Branka Hmelina

Marija Petrović

Marijana Topolovec

Gordana Varjačić
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 » posjetite sklonište za napuštene životinje ‘luč zagorja

Udomite ove preslatke dlakavce, 
pružite im topli dom

 » upoznajte ga

Car će zavladati vašim srcem

Upoznajte Cara! Car, naš predivan godinu 
i pol star pas, spreman je da zavlada vašim sr-
cem! Ovaj dečko je cijepljen, čipiran i kastriran 
te se odlično slaže s drugim psima i mačkama. 
Njegov nježan duh i vesela narav čine ga savr-
šenim pratiteljem za svaku obitelj.

 » zahvalan i privržen

Veseli mješanac Bongo

Upoznajte Bonga, našeg veselog mješan-
ca starog godinu i pol, koji traži novi poče-
tak. S pravom obitelji, njegova prilagodljivost 
i snaga pretvaraju se u beskrajnu zahvalnost 
i privrženost. Ovaj pas ima nevjerojatan po-
tencijal za transformaciju, spreman da vas 
očara svojom pozitivnošću i životnom rado-
sti. Dajte Bongu šansu da obogati vaš život; 
postanite dio njegove putanje prema sre-
ći. Neka vaš dom bude njegov zauvijek dom. 
Udomite Bonga i promijenite dva života na 
bolje — njegov i svoj.

 » zahvalan za svaku priliku

Heroj Roki 

Roki je pravi heroj koji nosi svoju proš-
lost s ponosom. Star je godinu i pol i pro-
šao je mnoge izazove. No, njegova snaga i 
otpornost nisu ga napustili. Cijepljen, čipi-
ran, i kastriran, Roki je dokaz prilagodljivo-
sti. Njegova zaigranost i ljubaznost prema 
svima su nevjerojatne. On je zahvalan za sva-
ku priliku i spreman na novi početak. Vaša 
ljubav i podrška mogu mu pomoći ostvari-
ti pun potencijal.

Sklonište za napuštene životinje ‘Luč Zagorja’ djeluje od 2014. godi-
ne s misijom pružanja utočišta napuštenim životinjama diljem gra-
dova i općina s područja KZŽ s kojima surađuju. Uz osnovne zadat-

ke poput smještaja, brige te pružanja veterinarske zaštite, aktivno rade i 
na pronalasku novih domova za ova predivna bića.    

Više informacija o dogovoru oko udomljavanja možete dobiti na 
broj 091/3300-573 (Mirjana). Radno vrijeme za stranke je radnim da-
nom od 10 do 15 sati, subotom od 10 do 13 sati te nedjeljom od 10 do 12 
sati. Također, sve životinjice možete upoznati i preko njihove internet-
ske stranice. (kk) n

 » čeka vas spreman

Allegra traži dom

Allegra traži dom! Ona je mješanka srednjeg 
rasta i stara je godinu dana. Sterilizirana je, ci-
jepljena protiv bjesnoće, očišćena od parazita 
i mikročipirana. Dođite, upoznajte ju, sigurno 
će vas oduševiti.

 » srce koje treba ljubav

Lota će vam donijeti sreću

Lota, srce koje treba ljubav. Napuštena, 
ali spremna pružiti vjernost i radost. Udo-
mite Lotu i pružite joj dom koji zaslužuje. 
Osjetite sreću koju samo ona može donije-
ti. Bit ćete njezina svjetlost u tami. Stara je 
dvije godine. Cijepljena, čipirana i sterilizi-
rana. U tipu je tornjaka, socijalizirana i sla-
že se s drugim psima.

 » ova cura traži dom

Divna Sivka 

Sivka traži dom! Ona je cura stara tri go-
dine. Divan pas. Traži sigurnost toplog doma 
i dobre obitelji. Svojom pepeljastom i krat-
kom dlakom pogodna je za stan i kuću. Cije-
pljena je, mikročipirana i sterilizirana te je 
spremna za novi dom.
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OSOBNI/A ASISTENT/ICA
Mjesto rada: DONJA STUBICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: DRUŠTVO MULTIPLE SKLEROZE 
KRAPINSKO - ZAGORSKE ŽUPANIJE
Rok za prijavu: 31.8.2024.

VARAŽDINSKA ŽUPANIJA
NJEGOVATELJ/ICA STARIJIH I 
NEMOĆNIH OSOBA
Mjesto rada: LUDBREG
Traženo radnika: 1
Poslodavac: OBITELJSKI DOM SMIRAJ
Rok za prijavu: 11.8.2024.

KONOBAR/KONOBARICA
Mjesto rada: VARAŽDIN
Traženo radnika: 2
Poslodavac: HOTEL VARAŽDIN d.o.o. za 
ugostiteljstvo, hotelijerstvo i trgovinu
Rok za prijavu: 18.8.2024.  

KONOBARICA/POMOĆNA KONOBARICA 
U CAFFE BAR DREAM SLANJE
Mjesto rada: SLANJE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: TRGOVAČKI, ugostiteljski i 
uslužni obrt “SAN” vl. Robert Sanjković
Rok za prijavu: 18.8.2024.

SKLADIŠNI RADNIK/SKLADIŠNA RADNICA
Mjesto rada: VARAŽDIN
Traženo radnika: 2
Poslodavac: METALSKA INDUSTRIJA 
VARAŽDIN d.d.
Rok za prijavu: 31.8.2024.

KRAPINSKO-ZAGORSKA ŽUPANIJA
PRODAVAČ/PRODAVAČICA
Mjesto rada: HUM NA SUTLI
Traženo radnika: 2
Poslodavac: STUDENAC d.o.o. za trgovinu
i proizvodnju
Rok za prijavu: 31.8.2024.

KNJIGOVOĐA/KNJIGOVOTKINJA
Mjesto rada: SVETI KRIŽ ZAČRETJE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: FRAGMAT H d.o.o. za 
proizvodnju, usluge i trgovinu
Rok za prijavu: 11.8.2024.  

NJEGOVATELJ/NJEGOVATELJICA
Mjesto rada: DESINIĆ
Traženo radnika: 4
Poslodavac: REZIDENCIJA ŠTROK d.o.o.
 za usluge, trgovinu i građenje
Rok za prijavu: 18.8.2024.

VOZAČ/VOZAČICA TERETNOG VOZILA
Mjesto rada: GORNJA STUBICA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: AUTOPRIJEVOZNIK, Nikola 
Zebec, Gornja Stubica, Jakšinec 98
Rok za prijavu: 17.8.2024.

RADNIK/CA U PROIZVODNJI I ODRŽAVANJU
Mjesto rada: KRAPINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: KNAUF d.o.o., tvornica gipsa i 
gipsanih proizvoda
Rok za prijavu: 18.8.2024.

PRODAVAČ - BLAGAJNIK/PRODAVAČICA 
- BLAGAJNICA
Mjesto rada: VARAŽDIN
Traženo radnika: 5
Poslodavac: SPAR Hrvatska, d.o.o. 
za trgovinu
Rok za prijavu: 23.8.2024.

ZIDAR (M/Ž)
Mjesto rada: POLJANEC
Traženo radnika: 4
Poslodavac: JAGIĆ d.o.o. za termotehničke 
instalacije, građevinarstvo i trgovinu
Rok za prijavu: 1.9.2024.

MEĐIMURSKA ŽUPANIJA
POMOĆNI RADNIK/RADNICA
Mjesto rada: GORNJI KURŠANEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: SMRTIĆ OPREMA STOLARIJA, 
vl. Tanja Smrtić Vugrinec
Rok za prijavu: 12.8.2024.

RADNI TERAPEUT/KINJA
Mjesto rada: OTOK
Traženo radnika: 1
Poslodavac: OBITELJSKI DOM MARA
Rok za prijavu: 31.8.2024.  

POMOĆNI RADNIK/CA U GRAĐEVINI
Mjesto rada: DONJI VIDOVEC
Traženo radnika: 2
Poslodavac: ISKOPI NESTIĆ d.o.o. za 
graditeljstvo i usluge
Rok za prijavu: 19.8.2024.

SPREMAČ/ICA
Mjesto rada: DONJI KRALJEVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: ŠERCER d.o.o. za 
trgovinu i usluge
Rok za prijavu: 16.8.2024.  

MEDICINSKA SESTRA/MEDICINSKI 
TEHNIČAR
Mjesto rada: PRELOG
Traženo radnika: 1
Poslodavac: Dom za starije i 
nemoćne osobe MESMAR
Rok za prijavu: 31.8.2024.  

MAJSTOR/MAJSTORICA ZA 
STROJNO ŽBUKANJE
Mjesto rada: ČAKOVEC
Traženo radnika: 3
Poslodavac: MD & V
Rok za prijavu: 31.8.2024.

OPERATER/OPERATERKA MLINAR/
MLINARICA U TVORNICI STOČNE HRANE
Mjesto rada: ČAKOVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: PERUTNINA PTUJ - PIPO 
d.o.o. za proizvodnju i trgovinu
Rok za prijavu: 18.8.2024.

VOZAČ/VOZAČICA TRAKTORA
Mjesto rada: ČAKOVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: PERUTNINA PTUJ - PIPO 
d.o.o. za proizvodnju i trgovinu
Rok za prijavu: 18.8.2024.

Tvrtka SATO iz Zaboka oglasila je dva 
slobodna radna mjesta. Zapošljavaju 
strojara/strojarku za flekso i offset ti-

sak, a za oba navedena radna mjesta traži 
se više djelatnika.

U opis posla ubraja se priprema, uprav-
ljanje i rad na stroju za fleksografski i offset 
tisak, a tražena razina obrazovanja je SSS 
grafičkog, strojarskog ili elektrostrojarskog 
usmjerenja (poželjno, ali nije uvjet – u ob-
zir dolaze i osobe koje su voljne učiti za 
strojara flekso i offset tiska kojima će biti 
omogućena edukacija). 

Vrsta zaposlenja je na neodređeno.

Od budućih se djelatnika traži od-
govornost, marljivost, pedantnost, po-
svećenost poslu, urednost i sklonost 
timskom radu, a tvrtka SATO zauzvrat 
nudi stabilno i sigurno radno mjesto, 
uz redovna i iznadprosječna primanja, 
povrat putnih troškova te dodatke za 
rad u smjenama.

Radno iskustvo je poželjno, a zbog 
računalnog sučelja strojeva poželjno je 
osnovno poznavanje rada na računalu. 

Za prijavu imate još pet dana, a mo-
žete ih slati na e-mail zaposljavanje@
sato.hr. (kk) n

 » ne čekajte: prijavite se već danas

Zabočki SATO zapošljava strojare za flekso i offset tisak
Tvrtka budućim djelatnicima nudi stabilno i sigurno radno 
mjesto, uz redovna i iznadprosječna primanja, povrat 
putnih troškova te dodatke za rad u smjenama
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Očekuju vas eko proizvodi, 
etno programi i fletni sadržaji
U Kumrovcu je pred-

stavljen program 
ovogodišnjeg izda-
nja poznate manife-

stacije ‘Eko, etno, fletno’. Pre-
ma najavljenom, posjetitelje 
očekuju eko proizvodi, etno 
programi i fletni sadržaji od 
16. do 18. kolovoza.  

Ispred organizatora, Dani-
jela Lončar najavila je početak 
manifestacije u petak 16. kolo-
voza na terasi Vile Kumrovec, 
gdje će se održati pjesnička ve-
čer ‘Večeras ću vam pjesmom 
reći’ od 19.30. 

- Također, prvog dana ma-
nifestacije od 17 sati počinje 
okupljanje ‘Starih pučkih iga-
ra’ u organizaciji Društva ‘Naša 
djeca’ Kumrovec na stadionu u 
Razvoru. Nakon toga, 17. kolo-
voza od 15 sati imamo pozna-
tu manifestaciju ‘Bučnica Fest’, 
a od 17.30 posjetitelje očekuje 

‘Večer harmonike’ gdje će na-
stupati lokalni ansambli, ali i 
gosti iz Istre i Slovenije. Na-
kon toga, od 20.30 nastupit će 
slovenska grupa Polkaholiki. 
U nedjelju, 18. kolovoza ima-

mo tradicionalnu cjelodnevnu 
‘Rovovsku nedjelju’, zabavu u 
organizaciji DVD-a Kumrovec 

- najavila je Lončar.  
U ime Turističke zajedni-

ce područja Kumrovec, Desi-
nić, Zagorska Sela obratila se 
direktorica Ramona Mačefat 
Muranić koja se fokusirala na 
‘Bučnica fest’ koji starta dru-
gog dana u 17 sati.  

- Gospodarsko turistička 
manifestacija ‘Bučnica fest’ ove 
godine se odvija po deveti puta. 
Kao što i samo ime govori, buč-

nica je jedno od najpoznatijih 
autohtonih jela Hrvatskog za-
gorja pa je ovo idealna prilika 
za probati to jelo. Koncept nam 
je svake godine sličan, ali ga se 
trudimo nadograđivati. Imamo 
dvije kategorije, a to su ‘Zlat-
na buča’ za ugostitelje, profe-
sionalce i ‘Mala buča’ za udru-
ge, OPG-ove i amatere koji su 
željni natjecanja. Očekujemo 
30-ak natjecatelja te imamo i 
izlagače autohtonih proizvo-
da – kazala je Mačefat Mura-
nić dodavši još jednom kako 
je ovo idealan način za proba-
ti bučnice jer ih svako radi na 
svoj način. A tko radi najbolju 
će ocijeniti tročlani žiri koji će 
dodijeliti nagrade. 

Načelnik Robert Šplajt 
spomenuto je da je, uz Mini-
starstvo poljoprivrede koje je 
glavni pokrovitelj, u organiza-
ciju uključena i Krapinsko - za-

gorska županija, dok je glavni 
sponzor ‘ACI marina Rijeka’, pa 
će ovogodišnje izdanje biti spoj 
kulturnog i nautičkog turizma.  

- Naravno, sastavni dio ove 
priče su i naše udruge bez 
kojih bi ovo bilo nemoguće 
odraditi. Zahvaljujem ovom 
prilikom Društvu ‘Naša dje-
ca’ Kumrovec, našim vatro-
gascima koji će biti anga-
žirani sva tri dana, a tu su i 
studenti i srednjoškolci koji 
će pratiti ovu manifestaci-
ju. Pripremili smo veliki ša-
tor, očekujemo nekoliko tisu-
ća ljudi i nadamo se dobrom 
vremenu - dodao je načelnik i 
pozvao sve da dođu u Kumro-
vec i uživaju u pjesničkim ve-
čerima, pučkim dječjim igra-
ma i još mnogočemu. 

- Dođite, opustite se i dobro 
se zabavite - poručio je Šplajt. 
(Vanja Hozmec) n

 » predstavljen program ovogodišnjeg izdanja popularne kumrovečke manifestacije. stiže i ‘bučnica fest’ 

Uz Ministarstvo poljoprivrede koje je glavni pokrovitelj, u organizaciju je uključena i 
Krapinsko - zagorska županija, dok je glavni sponzor ‘ACI marina Rijeka’, pa će ovogodišnje 
izdanje biti spoj kulturnog i nautičkog turizma

Robert Šplajt

Ramona Mačefat Muranić

“ 
 Pripremili smo veliki šator, 

očekujemo nekoliko tisuća 
ljudi i nadamo se dobrom 
vremenu. Dođite, opustite se i 
dobro se zabavite”

 ROBERT ŠPLAJT - načelnik

Danijela Lončar
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Rokovo u Jalžabetu obi-
lježit će se 16. kolovoza, 
a pripremljen je i du-

hovni i svjetovni program. U 
osam sati počinje sveta misa 
koju predvodi fra. Dragan Gri-
zelj, gvardijan Varaždinskog 
samostana. Procesija s ki-
pom Svetog Roka započinje 
u 10.30 sati, a Svetu misu u 11 
sati predvodi mons. Vjekoslav 
Huzjak, biskup Bjelovarsko - 
križevački. Nakon mise slije-
di otkrivanje ploče svećenici-
ma pokopanim u župnoj crkvi 
i blagoslov svećeničkih odijela 
i sakristijskog ormara. 

Od 13 sati bit će predstav-
ljeni dječji radovi u pijesku, 
koje su izradili polaznici dječ-
jeg vrtića Potočić. Leonarda 

Piljak će predstaviti Krila an-
đela na fasadi crkve, a Mati-
ja Sović izložit će veliku sliku 
svetog Roka na ceradi. 

U pastoralnom centru ta-
kođer će biti izloženi razni 
radovi. Djeca su tako izradila 
strip o svetom Roku, dok će 
umjetnica Vjera Homan izlo-
žiti svoje slike. Također, moći 
će se vidjeti i slike župnika 
koji su djelovali u župi. Svi na-
vedeni radovi moći će se ra-
zgledati od 13 do 19 sati, a u 
19 sati počinje sveta misa i po-
seban blagoslov za bolesnike.  

U 20 sati započinje svje-
tovni dio programa. Predsta-
va “Aleks i Bara – Gola istina” 
zabavit će okupljene ispred 
doma u Jalžabetu, a ulaz je be-

splatan. Nakon predstave sli-
jedi nastup grupe ‘Tragovi’, 
uz bogatu ponudu Caffe bara 
‘Centar’. Također, za najmla-
đe posjetitelje pripremljeni su 

besplatni napuhance tijekom 
cijelog dana.  

Valja napomenuti da će 
toga dana cijeli trg biti zatvo-
ren te pretvoren u pješačku 

zonu, a parkirna mjesta osi-
gurana su na parkingu iza 
Društvenog doma, kod am-
bulante, dječjeg vrtića i Sport-
skog centra. (kk) n

 » spoj duhovne i svjetovne proslave blagdana

Donosimo program ovogodišnjeg 
izdanja ‘Rokova u Jalžabetu’ 
Valja napomenuti da će toga dana cijeli trg 
biti zatvoren te pretvoren u pješačku zonu, 
a parkirna mjesta osigurana su na parkingu 
iza Društvenog doma, kod ambulante, 
dječjeg vrtića i Sportskog centra

U Začretje krajem kolovoza 
stiže Tony Cetinski

Već tradicionalno, u zadnjem tjednu kolo-
voza u Svetom Križu Začretju održava se 
kulturno-zabavna manifestacija ‘Tjedan 

kulture, zabave i športa’ gdje je središnji doga-
đaj Festival pjevača amatera i dječji festival “Prvi 
glas Zagorja“. 

Organiziran je u dvije festivalske večeri, a 
predstavlja završnicu tjedna s nizom kulturnih i 
sportskih događanja, izložbi i koncerata. S obzi-
rom na to da nas do početka dijeli manje od mje-

sec dana, poznati su i neki detalji ovogodišnjeg 
bogatog programa. 

Sam program kreće 24. i traje do 31. kolo-
voza, a posebno izdvajamo: 25. kolovoza – Pu-
rica & vino; 26. kolovoza – Histrionics (kava-
na na Opatovini); 29. kolovoza – Soul Fingers/
OSDS; 30. kolovoza – klapa Rišpet; 31. kolovoza 
– Tony Cetinski. 

Također, od 1. do 31. kolovoza tu će biti sve-
tokriška ljetna tombola. (kk) n

 » uskoro kreće popularni ‘tjedan kulture, zabave i športa’
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Kod Crkve Sv. Jakoba 
na Gorjanima Sutin-
skim će se 15. kolovo-

za u 18 sati, povodom blag-
dana Velike Gospe, održati 
koncert klasične glazbe ‘Na-
vrh brega’. 

U srcu Zagorja i prirode, 
gdje se pruža najljepši pogled 
na cijeli zagorski kraj, na mje-
stu gdje se nalazi najveća go-

tička sakralna građevina Hr-
vatskog zagorja, održat će se 
jedinstveni koncert u organi-
zaciji mladih domaćih aka-
demskih glazbenika uz pot-
poru Općine Radoboj.

– Dođite i uživajte u bo-
gatom repertoaru klasične 
glazbe navrh brega, u srcu 
Hrvatskog zagorja – poruču-
ju organizatori. (kk) n

 » povodom blagdana velike gospe

Dođite svi na 
koncert klasične 
glazbe ‘Navrh brega’  
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Sam program kreće 24. i traje do 31. kolovoza, a istaknuti valja i 
svetokrišku ljetnu tombolu koja traje do kraja mjeseca

“Sufinancirano sredstvima Fonda za poticanje pluralizma i raznovrsnosti elektroničkih medija”
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‘ROK NA HUŠNJAKOVU!’ 
Radionice za klince i odrasle 
samo što nisu počele 
Edukativni program Mu-

zeja krapinskih nean-
dertalaca ‘ROK na Huš-

njakovu!’ sadrži različite 
interaktivne i kreativne radi-
onice na temu prapovijesti, a 
namijenjen je djeci predškol-
ske dobi i nižih razreda osnov-
nih škola i odraslima. 

Uz obilazak Muzeja i Nala-
zišta, organiziraju se geološke 
radionice u prirodi, poput po-
trage za fosilima, likovne ra-
dionice na temu krapinskog 
pračovjeka i evolucije života 
na Zemlji te aktivnosti u ko-
jima se obrađuju arheološ-
ke, paleontološke, geološke 
i ostale muzejske teme. Pro-
gram se održava tijekom pet 
dana, od utorka 20. do subo-
te 24. kolovoza, od kojih će 
se zadnjeg dana organizirati 
izlet u Radoboj. 

Kako je program namije-
njen djeci i njihovim pratite-
ljima, a to mogu biti mame, 
tate, bake, djedovi, tete, stri-
čevi ili neka druga odrasla 
osoba, program daje prili-
ku za kvalitetno provođenje 
slobodnog vremena i stvara-
nje zajedničkih nezaborav-
nih uspomena. 

Maksimalan broj sudio-
nika je 30 (sveukupno dje-
ca i odrasli), cijena je 6 eura 
po djetetu po danu (gra-
tis za odraslu osobu u prat-
nji), a prijaviti se možete na 
e-mail lorka.loncar@mhz.
hr ili broj telefona 049/371-
491 (kod prijave je potreb-

no za svakog sudionika (di-
jete i odrasla osoba) navesti 
sljedeće podatke: ime i prezi-
me, dob, mjesto stanovanja, 
br. mobitela). 

Za sudjelovanje je obave-
zno potrebna prethodna pri-
java koju možete obaviti do 
15. kolovoza. (kk) n

Gradski puhački orkestar 
Krapina će sutra, 11. kolovoza, 
s početkom u 19 sati na loka-
litetu Stari grad Krapina odr-
žati svoj 9. koncert po redu u 
sklopu manifestacije “Ljeto u 
Krapini”.    

Koncert se održava u orga-
nizaciji Pučkog otvorenog uči-
lišta Krapina i Gradskog puhač-
kog orkestra Krapina, a ulaz na 
koncert je slobodan. 

Gradski puhački orkestar 
Krapina nastupit će pod diri-
gentskom palicom umjetnič-
kog voditelja Davora Zrinšča-
ka, a gosti koncerta su Sabina 
Kunštek i Filip Mikša. 

Pošto je prošlogodišnji kon-
cert na Starom gradu otkazan 

zbog lošeg vremena, prisjetit 
ćemo se dva najvažnija nastu-
pa orkestra prošle godine. To 
su, plasman na Državnu smo-
tru puhačkih orkestara RH te 
osvojena Srebrna plaketa u ‘B’ 
kategoriji na spomenutoj Dr-
žavnoj smotri. Zatim gostova-
nje i nastup na Međunarodnom 
festivalu puhačkih orkesta-
ra u Poljskoj. Ove pak godine 
od važnijih nastupa orkestra 
izdvaja se nastup na koncer-
tu ‘Glazba je radost, a radost je 
mladost’ u Zaboku, na obilježa-
vanju Svjetskog dana mažoret 
plesa u Zagrebu zajedno s Desi-
nićkim mažoretkinjama te na-
posljetku nastup na Picokijadi 
u Đurđevcu. (kk) n

 » ove nedjelje

GPO Krapina ima koncert 
kod Starog grada

 » ostalo je nekoliko slobodnih mjesta, prijavite se do 15. kolovoza
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Sve nam je bliži početak jed-
ne od najvažnijih kulturnih 
manifestacija u Hrvatskoj – 

Tjedna kajkavske kulture
Pod motom “Vse počinje v 

Krapini”, 59. Tjedan kajkavske 
kulture ove će se godine održavati 
od 7. do 15. rujna. Kao i svake godi-
ne i ovoga je puta pripremljen bo-
gati program, posebice što se tiče 
glazbenog dijela festivala.

Bit će tu i neizostavni i vrlo po-
pularni Vinski plac kod OŠ “Ljude-
vit Gaj”, gdje će se ujedno održati 
osam koncerata koji su rezervira-
ni za domaće snage, pa tako led 
prvi dan festivala probijaju “Deč-
ki z bregov”. U nedjelju na pozor-
nicu stižu “Zvuci Zagorja”, dok od 
ponedjeljka 9. rujna do srijede 11. 

rujna nastupa “Ansambl Zagor-
je”. U četvrtak 12. rujna posjetite-
lji će imati priliku uživati u “Šar-
merima”, u petak u “Fiškalima”, 
dok u subotu 14. rujna nastupa 
“Kontra Band”. Dodajmo da svi 
koncerti kod Vinskog placa poči-
nju u 20 sati.

Kao i svake godine, najveće 
glazbene poslastice rezervirane 
su za glavni gradski Trg Ljudevita 
Gaja, pa tako ponovno stižu po-
znata estradna imena. U četvrtak 
12. rujna koncert će održati Parni 
Valjak, u petak 13. rujna stižu To-
mislav Bralić i klapa Intrade, dok 
će u subotu 14. rujna koncert odr-
žati grupa “Vigor”.

Da se radi o još jednom boga-
tom programu potvrdio je i grado-
načelnik Grada Krapine i saborski 
zastupnik Zoran Gregurović.

– Došlo je i to doba godine. 
Znamo da se vrijeme u Krapini 
broji od festivala do festivala i ra-
dujemo se skorašnjem otvorenju. 
I ove godine je pripremljen kvali-
tetan program za sve uzraste i po-
zivam sve da dođu na naš Tjedan 
kajkavske kulture i da uživaju u 
mnoštvu kvalitetnog programa u 
kojem će svatko moći pronaći po-
nešto za sebe – rekao je gradona-
čelnik Gregurović. (kk) n

 » vse počinje v krapini: bliži nam se tjedan kajkavske kulture!

BOGAT GLAZBENI DIO: Nove popevke, Vinski 
plac, Parni valjak, Bralić & Intrade, Vigor…
Ovo je inače 59. izdanje Tjedna kajkavske 
kulture, a održavat će se od 7. do 15. rujna. 
Kao i svake godine, i ovoga je puta pripremljen 
bogati program

 » program ‘ljeta u mariji bistrici’ nastavlja se memorijalnim koncertom ‘sina’ 23. kolovoza

‘Crvena jabuka’ zapalila Bistričane   
Uz njih svirao je i ‘Boss band’, a nije izostala niti tradicionalna ponuda vina Udruge vinara i podrumara Vinski vrh

Velika manifestacija Tu-
rističke zajednice Opći-
ne Marija Bistrica ‘Ljeto 

u Mariji Bistrici’ nastavljena je 
prošle nedjelje, dan uoči Dana 
pobjede, branitelja i domo-
vinske zahvalnosti, piše Radio 
Marija Bistrica. 

Tradicija je da se u Mari-
ji Bistrici ovaj praznik obilježi 
velikom koncertom, a ove go-

dine nastupila je ‘Crvena ja-
buka’. Uz njih svirao je i ‘Boss 
band’, a nije izostala niti tradi-
cionalna ponuda vina Udruge 
vinara i podrumara Vinski vrh.  

Nakon ovog koncerta, ‘Lje-
to u Mariji Bistrici’ nastavlja se 
u petak 23. kolovoza. Na ras-
poredu je memorijalni kon-
cert “sINa memoriam“ u čast 
Siniši Jermolu, velikom bistrič-

kom prijatelju rokenrola, blu-
esa i dobre glazbe. Sina je po-
znat po brojnim događajima 
koje je organizirao u svojem 
bistrou Vikend, od prvog dis-
co kluba u Mariji Bistrici do ra-
znih rock koncerata.  

Nastupaju domaća rock 
atrakcija ‘Giberry Sons’, te 
gosti - ‘Storm Bluzy Band’ 

i legendarni usnoharmoni-
kaš Krešo Oremuš. Početak 
je u 21 sat.  

A već u nedjelju 25. kolo-
voza, na rasporedu je jedno 
novo događanje i to u organi-
zaciji Udruge gljivara ‘Zagor-
ski vrganj’ iz Zaboka. Riječ je 
o izložbi jestivih, otrovnih i lje-
kovitih gljiva, koja će se odr-

žati na središnjem bistričkom 
trgu. U 9 sati program donosi 
besplatna kajgana s gljivama, 
a u 13 sati besplatan gljivarski 
kotlić s mesom i veganski glji-
varski kotlić.  

Događaje će popratiti i 
glazbeni nastup Udruge ama-
tera zborskih pjevača Ku-
pljenovo. (kk) n

Zoran Gregurović
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K rapinski Zagorec 
proteklog je viken-
da (subota i nedjelja) 

odigrao dvije pripremne 
utakmice i upisao dvije po-
bjede. U četvrtom pripre-
mnom susretu u subotu, 
gostovali su kod starih pri-
jatelja u Vrapču kod istoi-
menog kluba i upisali pobje-
du rezultatom 1:0. Strijelac 
je bio Tin Gregurić.

Trener Šeperac u ovom 
susretu na teren je po-
slao sljedeću jedanaesto-
ricu: Sinković, Landripet, 
Kunštić, Štimac, Topolo-
vec, Šimunić, Jazbec, Maj-
cenić, Hanžić, Gregurić i 
Krznar. Još su igrali: Mar-
ković, Presečki, Frinčić, 
Smiljanec, Turniški, Cigu-
la, Strabić, Stiperski, Brčić, 
Korytskyi i Knez.

U drugom susretu, u ne-
djelju, u jutarnjoj matineji 
gostovali su kod NK Topu-
skog, član 4. NL Središte za-
greb Podskupina B, i upisa-
li novu pobjedu rezultatom 
3:1. Strijelci su bili Gregurić, 
Hanžić i Jazbec.

U oba susreta trener Še-
perac koristio je kombini-
rane sastave te su u ovom 
susretu utakmicu započe-
li: Sinković, Turniški, Brčić, 
Kunštić, Frinčić, Strabić, 
Jazbec, Stiperski, Korytskyi, 

Knez i Gregurić. Još su igra-
li: Hanžić, Presečki, Cigula, 
Krznar i Kušer.

Ovo je bio peti pripre-
mni susret i četvrta pobje-
da Zagorca. U tih pet uta-
kmica Zagorec je postigao 
11 pogodaka a strijelci su 
bili Gregurić i Knez po 3 te 
su po jedan pogodak po-
stigli su Hanžić, Majcenić, 
Jazbec, Šimunić i Strabić 
dok je obrana primila samo 
šest pogodaka.

Potom su se u pripre-
mnom susretu u Krapini u 
srijedu susreli sa svojim sta-
rim znancima, Trnjem iz 2. 
NL, a slavili su Krapinci s re-
zultatom 3:0. 

U prvom poluvremenu 
ekipe su pružile malobroj-
nom gledateljstvu spor, ne-
atraktivan nogomet bez pra-
ve prilike, da bi u drugom 
dijelu utakmice, kada je 
došlo od brojnih izmjena, 
utakmica ponudila druga-

čiju sliku. Obilovala je pri-
likama, lijepim akcijama i 
golovima u čemu je pred-
njačila domaća ekipa što je 
i rezultiralo s tri pogotka 
koje su postigli Krznar, Ru-
žak i Hanžić.

U ovom, šestom, pripre-
mnom susretu po prvi puta 
je nakon ozljede zadobive-
ne na samom početku pri-
prema zaigrao i prvi vratar 
Zagorca Bruči, ali se istovre-
meno u ovom susretu u pe-
toj minuti ozlijedio kapetan 
Landripet kojeg je uspješno 
zamijenio Turniški.

Danas u Krapinu stiže 
prvoligaš, Sesvete, a sutra, 
u nedjelju, Zagorcu u go-
ste stižu juniori zagrebač-
kog Dinama. Oba se susre-
ta igraju u 10 sati. (Milorad 
Videković) n

 » krapinski zagorec priprema se za novu sezonu

Proteklog tjedna tri susreta 
i tri upisane pobjede
Danas u Krapinu stiže prvoligaš, Sesvete, a sutra, u nedjelju, Zagorcu u goste stižu juniori 
zagrebačkog Dinama. Oba se susreta igraju u 10 sati

U malom zagorskom mje-
stu Belcu omladinska škola Di-
nama, U – 14, svojim nastupom 
protiv vršnjaka iz NK Mladost (B) 
uveličala je proslavu Dana domo-
vinske zahvalnosti i dana hrvat-
skih branitelja te blagdan sv. Ma-
rije Snježne. 

Pred rekordnim brojem gle-
datelja, preko 300, mališani su 
prezentirali odličan nogomet 
‘prošaran’ driblinzima, lijepim go-
lovima, odličnim potezima i sve 
ono što čini nogomet najvažni-
jom sporednom stvari na svijetu. 

U utakmici gdje je rezultat 
bio najmanje bitan, pobijedili su 
dečki iz Zagreba. 

Trener Tomislav Barbarić 
u svom je sastavu imao sljede-
će igrače: Aleksandar Vrhovec, 
Vito Pašalić, Gabrijel Ivančić, Mar-
ko Bošnjak, Roko Jelušić, Adri-
ano Švec, Toma Cajhen, Platon 
Permaygin, Vito Stiplošek, Fra-
no Semren, Rino Benić i Josip 
Mihaljević. 

Domaći treneri Milan Havo-
ić i Karlo Frtalj u svom su sasta-
vu imali sljedeće nogometaše i 
nogometašice: Karlo Balić, Anja 
Bručić, Tin Bručić, Antonio Bu-
den, Nikola Degač, Tin Herceg, 
Ivano Kljak, Klara Kosalec, Ma-
teo Kosalec, Matej Majdak, Ste-
la Majdak, Marijan Novosel, Luka 
Plašć, Tena Sambolić, Petar Sam-
bolić, Krešimir Anušić, Viktor 
Borgudan, Mihael Bručić – Pa-
vuk, Denis Hanžek, Dominik Ho-
pek, Karlo Janković, Viktor Kova-
ček i Jan Matko. 

Uz sve ono što su klinci poka-
zali, a pokazali su zaista sve lije-
po, najljepše je bilo vidjeti ugod-
no druženje dječaka i djevojčica 
iz ‘malog’ Belca sa svojim vrš-
njacima iz ‘velikog’ Zagreba na-
kon odigrane utakmice. (Milorad 
Videković) n

 » u belcu se susrele ekipe 
u-14 mladost (b) i gnk 
dinamo zg

Mališani prezentirali 
odličan nogomet
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U Vrapču su 
Krapinčani 
slavili s 1:0, kod 
Topuskog s 3:1, 
a na domaćem 
terenu protiv 
Trnja pobijedili 
su 3:0

FO
TO

: M
ilo

ra
d 

Vi
de

ko
vi

ć 



2929292929292929Kajkavske kronike - broj 70 10. kolovoza 2024.sport 29

Sloga (K) obranila naslov. 
Kurtanjek, Bručić i Klarić 
se oprostili od travnjaka 

U odličnoj organizaciji 
NK Mladost Belec u Bel-
cu je odigran 2. “Turnir 

prijatelja“ u velikom nogome-
tu na kojem su u dvodnevnom 
programu nastupila četiri žu-
panijska ligaša – Mladost Be-
lec, Sloga Konjščina, Lobor i 
Ivančica. 

Prvog dana u polufinalu sa-
stali su se Mladost Belec i Lo-
bor (4:1) i Sloga Konjščina – 
Ivančica (5:3) te su se u borbi 
za treće mjesto našli poraženi 
– Lobor i Ivančica te pobjed-
nici – Mladost (B) i Sloga (K) – 
u borbi za naslov najboljeg na 
ovom turniru. 

Vidjeli smo dobar nogomet 
i gol kakav se rijetko viđa na 
nogometnim terenima. Nai-
me, u susretu između Sloge i 
Ivančice nakon jedne izbijene 
lopte koja je pala u sam centar 
igrališta loptu je odlično pri-
mirio Nikola Latin (Sloga Ko-
njščina), digao pogled te od-
mah iz prve uputio predobar 
lob prema golu protivnika pri-
mijetivši da je golman Benko-

vić (Ivančica) na samom rubu 
svog šesnaesterca. Unatoč ve-
likom naporu golmana Ben-
kovića i želji da spriječi put 
lopte u mrežu, ona je završi-
la pod samom prečkom i kli-
znula po mreži. Prekrasan gol 
iskusnog Latina. 

Drugog dana turnir su 
otvorili u borbi za treće mje-
sto Lobor i Ivančica te nakon 
dominacije Ivančice tijekom 
cijele utakmice susret je zavr-
šio visokom pobjedom Ivanči-
ce od 4:0 osvojivši koja je na 
taj način osvojila treće mje-
sto na turniru.

S velikim zanimanjem oče-
kivao se finalni susret koji je 
i privukao veliki broj gleda-
telja. Od prve minute susreta 
Sloga se postavila za nijansu 
kao dominantnija ekipa koja 
je svojom agresivnijom, tečni-
jom i borbenom igrom polako, 
ali sigurno preuzimala igru u 
svoje ruke. Takva igra donijela 
je i rezultat, ali tek u drugom 
poluvremenu, gdje su odlično 
upravljali Nikola Latin i Fran 

Galina te su deset minuta prije 
kraja igrači Sloge mogli poče-
ti slavlje s vodstvom od 3:0, da 
bi ipak u sam smiraj utakmi-
ce pravim euro golom doma-
ća Mladost iz slobodnog udar-
ca ipak smanjila vodstvo Sloge 
te je konačan rezultat bio: Mla-
dost (B) – Sloga (K) 1:3.  

Ovom pobjedom i igrom 
sasvim zasluženo je Sloga iz 
Konjščine obranila prošlogo-
dišnji naslov pobjednika.

Sve susrete odlično su su-
dili Željko Tuđa (Zabok), Mi-
hael Mirt (D. Stubica), Stjepan 
Mihaljinec (Zabok) i Arijan Go-
lub (Krapina).

Osim pehara namijenjenih 
ekipama dodijeljene su i poje-
dinačne nagrade koje su sve 
pripale nogometašima Sloge 
tako da se može reći da je Slo-
ga iz Konjščine apsolutni po-
bjednik ovog turnira te je igra-
ma pokazala da će biti glavni 
kandidati za osvajanje naslova 
prve 2. županijske lige.

Najbolji golman turnira bio 
je Lovro Bajsić, najbolji strije-
lac Nikola Latin i najbolji igrač 
Fran Galina. Sve nagrade uru-
čili su Dino Sokol, predsjednik 
NK Mladost (B), Milan Havoić 
i Željko Tihava.

Finalni susret bio je preki-
nut u 10. minuti jer su tog tre-
nutka igru napustila i oprostila 
se od aktivnog igranja senior-
skog nogometa tri nogometa-
ša domaće Mladosti koji su u 
plavoj boji kluba iz Belca pro-
veli više od 20 godina: Matija 
Kurtanjek, Anton Bručić i Ni-
kola Klarić. Prigodne poklone 
i zahvale uručili su Dino Sokol, 
predsjednik NK Mladost (B), 
Milan Havoić i Željko Tihava. 
(Milorad Videković) n

U organizaciji Športskog 
društva Sudovec, s pri-
jateljima i članovima 

kluba, prošle je nedjelje u Su-
dovcu održan 1. Memorijalni 
malonogometni turnir u čast 
Luki Kosu, 16-godišnjaku koji 
je tragično poginuo prošle 
godine.   

Turnir je počeo u popod-
nevnim satima te je tom pri-
likom prisutne pozdravio 
predsjednik Športskog druš-

tva Sudovec, Dražen Đurđević 
koji je svim ekipama poželio 
sreću i zahvalio im se na dola-
sku kako bi odali počast Luki.  

Otvorenju turnira prisu-
stvovao je i varaždinski žu-
pan Anđelko Stričak, koji je 
poznavao mladog Luku, kao 
i njegovu obitelj.  

– Kada se prisjetim toga 
dana kada smo ga sahranjiva-
li, usuđujem se reći da je nebo 
proplakalo. Svi koji ste se tada 
našli na groblju u Gornjoj Ri-
jeci, sjećate se da se u 3 sata 
spustila kiša. Dokle god ćete 
živjeti snove Luke, on će biti s 
nama – poručio je župan.  

Na 1. Memorijalnom tur-
niru “Luka Kos” natjecalo se 
19 ekipa iz Varaždinske, Za-
grebačke i Koprivničko - kri-
ževačke županije. Prvo mjesto 
osvojio je MNK Visoko, drugo 
mjesto MNK Buldožeri, treće 
Taxi Fajerovec, dok je četvr-
to mjesto pripalo ŠD Sudovec.   

Za najbolje ekipe bile su 
osigurane i nagrade, a dodije-
lio ih je gradonačelnik Novog 
Marofa Siniša Jenkač.

– Čestitam svim ekipa koje 
su sudjelovale na turniru, po-
sebno onima koje su bile naj-
bolje. Ovim turnirom prisjeća-
mo se Luke, koji nas je nažalost 
tragično i prerano napustio. 
Mogu reći da je turnir njemu u 
spomen uspio i nadam se da će 
nastaviti i sljedeće godine jer 
je privukao mnogo ekipa i po-
sjetitelja – istaknuo je Jenkač 
i zahvalio organizatorima koji 
su se pobrinuli da sve bude na 
najvišem nivou.  

Nakon završetka natjeca-
nja bila je pripremljena i velika 
fešta pod šatorom za koju se 
pobrinuo “Joker Band”. (kk) n

 » novi marof, sudovec

Održan 1. Memorijalni 
malonogometni 
turnir “Luka Kos”

Osim pehara namijenjenih ekipama dodijeljene su i pojedinačne nagrade 
koje su sve pripale nogometašima Sloge. Najbolji golman turnira bio je 
Lovro Bajsić, najbolji strijelac Nikola Latin i najbolji igrač Fran Galina

 » završen drugi  “turnir prijatelja“  u velikom nogometu u belcu 
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Sloga Konjščina

Anđelko Stričak
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Najprije se igra 5+1 u Štuparju, 
zatim 5+1 u Đurmancu, a potom 
i 4+1 u Bobovju. Prijave u tijeku

Druga polovica kolovo-
za konačno donosi u 
Krapinu te bivše pod-
ručje općine Krapina, 

tri jaka i kvalitetna malono-
gometna turnira koja se igra-
ju u sustavima 4+1 i 5+1. Ono 
što posebno veseli je da su se 
organizatori dogovorili o da-
tumu odigravanja turnira te 
neće biti preklapanja kao što 
smo imali cijelo ljeto kada su 
se igrali turniri 3vs3 te smo 
čak jednog vikenda imali četi-
ri turnira u isto vrijeme.

Seriju turnira otvorit će u 
subotu, 17. kolovoza u 18 sati, 
21. malonogometni noćni tur-
nir u Štuparju. Organizator 
je sportska udruga ‘Gmajna’ 
Štuparje. Kotizacija za turnir 
iznosi 100 eura, a prijave se 
primaju do 16. kolovoza, za-
ključno do 20 sati, da bi se sat 
vremena kasnije izvršilo izvla-
čenje parova. Sustav igre je 5+1, 
a informacije o turniru i prija-
ve primaju se na broj mobitela 
098/587-014. 

Organizator će četiri prvo-
plasirane ekipe nagraditi na 
sljedeći način - prvoplasirana 
ekipa dobiti će pehar i 1000 
eura, drugoplasirana dobiva 
pehar i 500 eura, trećeplasi-
rana pehar i 250 eura dok će 
četvrtoplasirana ekipa dobiva 
pehar. Također, bit će nagra-
đeni i najbolji pojedinci, a or-
ganizator se pobrinuo i za gle-

datelje koji će moći uživati u 
bogatoj gastronomskoj ponu-
di i živoj glazbi.

Sedam dana kasnije, 24. 
kolovoza, u 19 sati u Đurman-
cu se igra 22. Memorijalni ma-

lonogometni turnir ‘Miljenko 
Škrlec Joža’. Igra se u sustavu 
5+1, a prijave se primaju na 
broj mobitela 099/432-3742 
(Mihael). Organizator, DVD 
Đurmanec, nagradit će četiri najbolje ekipe i to na način 

da će prvoplasirana ekipa do-
biti pehar, prijelazni pehar i 
novčanu nagradu u iznosu 50 
posto kotizacije, drugoplasi-
rana ekipa dobiva pehar i 30 
posto kotizacije, trećeplasi-
rana pehar i 20 posto kotiza-
cije dok će četvrtoplasirana 
ekipa dobiti gajbu pive. Na-
građeni će biti i najbolji po-
jedinci, a prisutnim gledate-
ljima organizator će ponuditi 
bogatu ponudu jela i pića uz 
živu glazbu.

Treći turnir koji će i zatvo-
riti ovaj tercet turnira je ujed-
no i najmlađi malonogometni 
turnir ovog područja. Naime, 
grupa mladih entuzijasta, a 
ujedno i igrači mini nogome-
ta 3vs3, iz ‘ŠU BiP-a’ odluči-
la je organizirati malonogo-
metni turnir koji će se igrati u 
sustavu 4+1.

Ovo je prvi turnir koji or-
ganiziraju, a kako pretho-
di ‘Tjednu kajkavske kulture’, 
tako turnir nosi naziv ‘Malo-
nogometni turnir “Gajev kup“ 

Bobovje’. Turnir se igra u su-
botu 31. kolovoza.

Ono što posebno veseli je 
činjenica da ovaj turnir ima i 
‘Pravilnik o turniru’ kao što je 
to i nekoć bilo te će se na taj 
način izbjeći ‘prepucavanja’ o 
pravilima, a poznato je ako 
nema pravilnika onda svatko 
situaciju tumači na način kako 
njemu odgovara. Ovo je ujed-
no i novitet ove godine, barem 
na području bivše općine Kra-
pina, i za svaku je pohvalu. 

Prijave se primaju do 30. 
kolovoza do 20 sati na broj 
mobitela 095/723-1047 (Dani-
jel), a istog dana u 21 sat održat 
će se izvlačenje parova.

Organizator će nagraditi 
najbolje pojedince i tri prvo-
plasirane ekipe. Prvoplasirana 
će dobiti pehar i 50 posto koti-
zacije, drugoplasirana pehar i 
30 posto kotizacije dok će tre-
ćeplasirana ekipa dobiti pehar 
i 20 posto kotizacije. I ovdje je 
za gledatelje pripremljena bo-
gata gastronomska ponuda i 
glazba. (Milorad Videković) n

 » druga polovica kolovoza donosi tri jaka i kvalitetna malonogometna turnira - svi na području 
bivše općine krapina

Uz odličan nogomet, organizatori sva tri turnira pobrinuli su se i za dodatne sadržaje, pa će tako posjetitelji uživati i u 
bogatoj gastronomskoj ponudi te kvalitetnoj glazbenoj podlozi

Ono što posebno veseli je da su se 
organizatori dogovorili o datumu 
odigravanja turnira te neće biti preklapanja

 Na svim će turnirima osim tri najbolje ekipe, nagrađeni biti i najbolji pojedinci
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Prevarene još dvije 
naivne Zagorke

Krapinsko – zagorski po-
licajci u utorak su za-
primili prijavu 76-go-

dišnjakinje kako je tijekom 
travnja na društvenoj mre-
ži vidjela objavu sa savjetom 
ulaganja u kupnju dionica tr-
govačkog društva te je pu-
tem poveznice pratila upute o 
uplati i uplatila iznos od neko-
liko stotina eura.  

No, tu priči nije kraj jer 
ju je tijekom lipnja u nekoli-
ko navrata nazvala nepozna-
ta ženska osoba s više telefon-
skih brojeva koja je od nje, na 
prijevaran način, dobila mo-

gućnost nadzora njezinog 
mobitela instaliranjem apli-
kacije, kao i podatke o ban-
kovnom računu i karticama, 
te sigurnosne kodove, a na-
kon čega je s njezinog ban-
kovnog računa nepoznata 
osoba izvršila nekoliko tran-
sakcija u ukupnom iznosu od 
nekoliko tisuća eura.   

- Nadalje, 76-godišnjaki-
nju je nazvala i nepoznata 
muška osoba, koja joj se pred-
stavila kao djelatnik policije 
i od nje zatražio da mu pro-
čita sigurnosni kod bankov-
nog računa, kako bi joj bio 
vraćen novac koji joj je pret-
hodno skinut s računa, nakon 
čega joj je s njenog bankov-
nog računa bilo isplaćeno još 
nekoliko tisuća eura - kazali 
su iz policije.

U utorak, 5. kolovoza, po-
novno ju je nazvala nepozna-

ta muška osoba i predstavila 
se kao djelatnik policije i od 
nje tražila i nagovarala je, da 
svoju oročenu štednju preba-
ci na tekući račun kako bi joj 
mogli vratiti sve novce, odno-
sno više tisuća eura, koje je do 
tada uplatila te je tada 76-go-
dišnjakinja shvatila kako se 
radi o prijevari. 

Također, u utorak je 21-go-
dišnjakinja prijavila kako je u 
ponedjeljak na mobilnu apli-
kaciju dobila poruku navod-
no korisničke službe, odno-
sno nekog tko se predstavljao 
kao djelatnik navedene služ-
be, kako mora slijediti link i 
verificirati svoj profil s pomo-
ću kartice tekućeg računa, na 
kojem se tražio broj bankovne 
kartice i njen sigurnosni kod, 
nakon čega je s računa 21-go-
dišnjakinje skinuto nekoliko 
tisuća eura. (kk) n

U noći sa srijede na četvr-
tak, 7. na 8. kolovoza, u Međi-
murskoj županiji evidentirane 
su tri krađe peradi na područ-
ju Donjeg Pustakovca i Svetog 
Jurja u Trnju. 

U Donjem Pustakovcu je 
nepoznati počinitelj iz pera-
darnika smještenog u dvo-
rištu obiteljske kuće ukrao 
stotinjak kokoši (nesilica). Ma-
terijalna šteta prema dostav-
ljenom odštetnom zahtjevu 
oštećenog poduzeća iz Prelo-
ga procijenjena je na više sto-
tina eura. Iste noći, nepozna-
ti je počinitelj iz gospodarskog 
objekta koji je smješten u stra-
žnjem dijelu dvorišta obitelj-

ske kuće u Donjem Pustakov-
cu ukrao dvadesetak komada 
peradi (kokoši i patke). Materi-
jalnu štetu je 56-godišnja vla-
snica procijenila na nekoliko 
stotina eura.

Nadalje, spomenute noći 
u Svetom Jurju u Trnju, nepo-
znati je počinitelj iz kokošinj-
ca koji se nalazi u stražnjem 
dijelu dvorišta obiteljske kuće 
ukrao desetak komada pera-
di (kokoši i patke). Materijalnu 
štetu je 67-godišnja vlasnica 
procijenila na nekoliko stotina 
eura. Protiv drskog lopova ili 
više njih podnijet će se kazne-
ne prijave nadležnom držav-
nom odvjetništvu. (kk)n

 » ljudi danas ne prezaju ni pred čim

Netko po Međimurju krade 
kokoši, patke…

Problemi su za 76-godišnjakinju krenuli nakon što je odlučila 
‘uložiti u kupnju dionica’, a što je vidjela na društvenim mrežama, 
dok su za 21-godišnjakinju problemi krenuli kada joj se javila 
navodna korisnička služba...

 » lopovi su danas sve lukaviji
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 » vlasnik (62) prilikom bijega teško ozlijeđen

Udar groma zapalio 
krovište obiteljske kuće 
u Humu Stubičkom

U petak navečer, uslijed ne-
vremena i jakog vjetra, policija 
je zaprimila nekoliko dojava gra-
đana. U Tuheljskim Toplicama 
stablo je palo na kolnik, zatim 
je u Hruševcu stablo palo na te-
lefonski vod i na prometnicu, a 
u Pregradi je došlo do loma be-
tonskog nosača drvenog stupa, 
kojom prilikom su električni vo-
dovi pali na prometnicu, kao i 
odlomljena grana drveta. 

Na autocesti A2 od Krapine 
do Đurmanca zbog jakog vjetra, 
sat vremena, od 20.05 do 21.05 
sati, promet je bio dozvoljen 
samo za osobne automobile.  

- Najgore je bilo u Humu 
Stubičkom gdje je uslijed uda-
ra groma munja zapalila krov 
obiteljske kuće. Prilikom izla-
ska iz kuće, 62-godišnji vlasnik 
je prilikom pada zadobio teške 
tjelesne ozljede, a materijalna 
šteta cijeni se na nekoliko de-
setaka tisuća kuna. U požaru 
je u potpunosti izgorjelo krovi-
šte i stan u potkrovlju kuće, a 
požar su ugasili pripadnici Za-
gorskih javnih vatrogasnih po-
strojbi iz Zaboka i Marije Bi-
strice te DVD-a Gornja Stubica 
- stoji u priopćenju zagorske 
policije. (kk) n
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Obje su žene sada 
‘lakše’ za čak 
nekoliko tisuća 
eura
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OBAVIJESTI O SMRTI

Ljerka Janković

Varaždin

88 godina

Ivanka Tomašić

Varaždin 

58 godina

Željko Špoljar

Varaždin 

64 godine 

Zora Žugec

Novi Marof

85 godina

Danica Ivanek

Novi Marof 

75 godina

Sabina Srnec, rođ. Rožman

Goran Nušak

Varaždin

47 godina

Dragica Zadravec

Varaždin

84 godine

Dragica Šestan

Zagreb

87 godina 

Risto Ivković

Zagreb

86 godina

iz Savske Vesi    

preminula u subotu, 

3. kolovoza 2024. godine, 

nakon kratke i teške bolesti 

u 66. godini života

Darinka Kosec, rođ. Topličanec

Zlatko Vezjak

Zlatko Markuš

iz Čakovca

preminula u petak,

2. kolovoza 2024. godine, 

u 90. godini života

iz Mihovljana

preminuo u nedjelju, 

4. kolovoza 2024. godine, 

nakon kratke i teške bolesti 

u 69. godini života.

Ana Boršić

Mala Gora, Pregrada

1934. – 2024. 

Ulica Josipa Jurja Strossmayera, 

Zabok 

16.01.1955. – 06.08.2024.
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Otkriven najveći 
fosil tiranosaura

12. kolovoza 1990.  
godine - otkriven 
najveći fosil tira-
nosaura. Najveći 
i najsačuvaniji, do 
sada, pronađeni 
kostur tiranosaura 
(Tyrannosaurus rex)  
otkrila je paleontologi-
nja Susan Sue Hendrick-
son. Kostur je nazvan Sue po 
svojoj otkrivačici. Sue Hendrick-
son kostur je otkrila u Južnoj Da-
koti. Vrijednost tog primjerka leži 
u tome što je čak 80 % cjelovit. Ko-
stur je dužine 12,9 metara, a procje-
njuje se da je tiranosaur kojem je 
pripadao za vrijeme života ima ma-
su oko 6400 kilograma. Zbog ime-
na Sue taj se kostur obično smatra 
ženskim, no zapravo nije poznato 
kojeg je životinja bila spola. Živjela 
je prije otprilike 67 milijuna godina, 
a umrla je u dobi od 28 godina. Da-
nas je kostur izložen u značajnom 
muzeju Field Museum of Natural 
History u Chicagu. Zubi tog kostu-
ra imaju dužinu do 30,5 centime-
tara, a golema lubanja teška je 272 
kilograma
foto: screenshot/povijest.hr

Umro   
Ian Fleming

12. kolovoza 1964. - umro Ian Fle-
ming, britanski književnik i novi-
nar. Najpoznatiji je kao tvorac lika 
Jamesa Bonda. Pripadao je boga-
toj bankarskoj obitelji škotskog 
podrijetla. Zanimljivo je da obitelj 
Fleming i danas posjeduje bogat-
stvo mjereno u milijardama dolara. 
Ian Fleming postao je 1939. godine 
osobnim pomoćnikom admirala 
Johna Godfreya, direktora obavje-
štajne službe Britanske kraljevske 
mornarice. Navodno je Fleming 
bazirao lik M-a iz svojih romana o 
Jamesu Bondu upravo na admi-
ralu Godfreyu. Prvi Flemingov ro-
man nosio je naslov Casino Royale, 
a objavljen je 1953. godine. Fleming 
je ukupno napisao 12 romana o Ja-
mesu Bondu, s time da mu je po-
sljednji bio Čovjek sa zlatnim pišto-
ljem. Fleming je umro je u dobi od 
56 godina u Canterburyju u rodnoj 
Engleskoj. 
foto: screenshot/ 
https://www.dailymail.co.uk/  

Otvoren muzej 
Louvre u Parizu

10. kolovoza 1793. godine - otvoren 
muzej Louvre u Parizu. Muzej Louvre 
je najposjećeniji muzej na čitavom 
svijetu. Godišnje ga posjeti više od 
9.000.000 ljudi. Louvre je smješten 
na prostoru nekadašnje palače fran-
cuskih kraljeva. Oko podrijetla imena 
Louvre postoje neslaganja, ali to ime 
vjerojatno ima veze s vukovima jer 
se u okolici srednjovjekovnog Pariza 
nekoć lovilo te životinje (Louvre je 
danas gotovo u središtu Pariza, no u 
srednjem vijeku bio je na rubu grada). 
Louvre je od kraljevske palače pretvo-
ren u muzej. Dana 10. kolovoza 1793. 
godine, u vrijeme Francuske revolu-
cije, taj je muzej otvoren za javnost. 
Zanimljivo je da je tri dana u tjednu 
ulaz u muzej bio besplatan. Izvorno 
je muzej imao samo 537 slika i 184 
umjetnička predmeta, no kasnije se 
veličina kolekcije uvelike povećavala. 
Danas Louvre posjeduje oko 35.000 
predmeta.
foto: pexels.com V
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 » pravi ‘kapitalac’ u vrtu ovog međimurca

Spomenko Beti je u svom vrtu u Gori-
čanu zabilježio pravi uspjeh u vrtlar-
stvu. Naime, Spomenko je ubrao doma-

ći paradajz koji je težio čak 1 kilogram, čime 
je nadmašio sve svoje dosadašnje rekorde, 
piše eMedjimurje.

Navedeni paradajz, poznat i pod nazivom 
“kapitalac”, svjedoči Spomenkovoj predano-
sti i znanju u uzgoju povrća.

Uz pravilnu njegu i pažnju prema biljka-
ma, uspio je postići rezultat koji je iznenadio 
i zadovoljio sve ljubitelje domaćih plodova.

Spomenko Beti ističe da je tajna uspjeha 
u kvalitetnom tlu, pravom vremenu za sje-

tvu i pažljivom zalijevanju, te dodaje da su 
za ovakav rezultat važni i uvjeti u kojima ra-
ste paradajz.

- Svaki korak u procesu uzgoja ima značaj-
nu ulogu - kaže Spomenko.

Spomenko je svojim postignućem potvr-
dio da su domaći proizvodi i dalje na cije-
ni. Njegov rekordni paradajz je ponos čita-
ve obitelji!  n

Spomenko Beti iz Goričana uzgojio 
paradajz težak jedan kilogram!
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